
سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای اصفهان از رهاسازی آب از سد نکوآباد به سمت شرق 
اصفهان از شامگاه امروز شنبه نوزدهم تیرماه خبر داد . به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای اصفهان، محمود 
چیتیان سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: از شامگاه نوزدهم تیرماه برای کشاورزان شرق اصفهان 
آب جریان می یابد. او با تأکید بر ذخیره ۳۹۸ میلیون متر مکعب آب در سد زاینده رود، خاطر نشان کرد: انتظار می رود جریان آب ظرف چند روز 
 آینده به داخل شهر اصفهان برسد. با افزایش خروجی سد زاینده رود از هفته گذشته، جریان آب به محدوده سد نکوآباد مبارکه و شهرستان لنجان

رسیده بود. 

زایندهروددرشهراصفهانجاریمیشود

اخبار اصفهان
گــــــزارش

در شهــــر

اجرای ۱۰۰ میلیارد ریال پروژه پیاده روسازی معابر در منطقه ۱۰

مدیــر منطقــه ۱۰ 
شهرداری اصفهان از 
اجرای ۱۱ پروژه پیاده روسازی در سطح 
این منطقه با صرف اعتباری بالغ بر ۱۰۰ 

میلیارد ریال خبر داد.

بــه گــزارش روابــط عمومــي منطقه 10 
شهرداري اصفهان دکتر شــهبازی شهردار 
منطقه 10، اظهار کرد:  از جمله این پروژه ها 
می توان به پیاده روسازی خیابان آذر بهرام با 
هزینه ای بالغ بر ۲0 میلیارد ریال با مساحت 

۵000 مترمربع اشاره کرد.
وی افزود: پیاده روسازی خیابان صباحی به 
مساحت هفت هزار مترمربع با هزینه ای بالغ 
بر 1۵ میلیارد ریال، پیاده روســازی خیابان 
کاخ به مساحت دو هزار مترمربع با هزینه ای 
بالغ بــر 10 میلیارد ریال و پیاده روســازی 
خیابان شهروند به مساحت چهار هزار و ۵00 
مترمربع با هزینه ای بالغ بر 10 میلیارد ریال 
از دیگر پروژه های پیاده روسازی معابر در این 

منطقه بوده است.
مدیر منطقه 10 شهرداری اصفهان با اشاره 
به پیاده روسازی خیابان پروین، تصریح کرد: 

پیاده روسازی این خیابان به مساحت هفت 
هزار و ۵00 مترمربع با هزینه ای بالغ بر هشت 

و نیم میلیارد ریال انجام شد.
وی با بیان این که پیاده روسازی خیابان ناهید 
به مســاحت دو هزار مترمربع بــا هزینه ای 
بالغ بر هشت و نیم میلیارد ریال انجام شده 
است، گفت: از دیگر پروژه های پیاده روسازی، 
می توان بــه پیاده روســازی خیابــان مهر 
با هزینه ای بالــغ بر هفت میلیــارد ریال به 
مســاحت دو هزار مترمربع، پیاده روسازی 
خیابان شهید بهشــتی نژاد به مساحت یک 

هزار و 100 مترمربع با هزینه ای بالغ بر پنج 
میلیارد ریال و پیاده روسازی خیابان معلم به 
مساحت یک هزار مترمربع با هزینه ای بالغ بر 

سه میلیارد ریال اشاره کرد.
شــهبازی خاطرنشــان کرد: پیاده روسازی 
خیابــان فجر بــا هزینــه ای بالغ بر ســه 
میلیارد ریال به مســاحت ۹ هزار مترمربع و 
پیاده روسازی ضلع شــمالی میدان قدس به 
مساحت یک هزار مترمربع با هزینه ای بالغ بر 
دو نیم میلیارد ریال از دیگر پروژه های اجرا 

شده در منطقه 10 شهرداری است.

اخبار اصفهان
گــــــزارش
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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

نیم
: تس

س
عک

بازار طلا و سکه 98/10/15 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
4,959,0004,553,000قدیم

سکه طرح 
4,850,0004,539,000جدید

2,499,0002,349,000نیم سکه

1,550,0001,440,000ربع سکه

930,000910,000سکه گرمی

یک مثقال 
2,141,0002,012,200طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18494,500464,400 عیار

طلای دست 
439,000439,000دوم

یک گرم طلای 
24659,300619,300 عیار

دوشنبه| 16 دی 1398| 6 ژانویه 2020 | 10 جمادی الاول 1441 | سال دوم| شماره 410|  صفحه اول

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

پیش بینی نماینده اسبق ایران در اوپک از تحولات منطقه؛

 قیمت نفت روند افزایشی
 خواهد داشت

نماینده اســبق ایران در اوپک می گوید شهادت ســردار سلیمانی و 
یارانش اثرات روانی خود را در بازار انرژی نشــان داد و اکنون پاسخ 

ایران تعیین می کند که نوســانات بازار انرژی تا کجا ادامه خواهد 
یافت. او معتقد است بهترین پاســخ اقتصادی به تروریسم دولت 

آمریکا جدا کردن اقتصاد کشور از درآمدهای نفتی است
شهادت سردار قاسم سلیمانی و یارانش حالا زخمی عمیق بر ...

وی ادامه داد: توسعه و احداث 
زیرســاخت های ورزشــی 
اعتبار و بودجه مشــخص و 
اختصاصی دارد، اما در ورزش 
کشور برای تعمیر و نگهداری 
اماکن بودجه مجزایی نیست 
و همین امر سبب فرسودگی 
برخی ورزشگاه ها و مجموعه های ورزشی 

به سبب عدم توجه کافی می شود.
رییس فنــی مهندســی اداره کل ورزش 
و جوانان تصریح کرد: در شــرایط فعلی 
و با توجه به شــرایط اقتصــادی حاکم بر 
کشور، بطور قطع پول کافی برای ساخت 
مجموعه های جدید ورزشی وجود ندارد، 
بنابراین باید به بهترین شــکل از امکانات 
موجود فعلی نگهداری کرد و این حداقل 

کاری است که می توان انجام داد.
محمودیه نقش بخش خصوصی را در این 
زمینه با اهمیت دانســت و گفت: هر چه 
بتوان از قابلیت هــا و ظرفیت های فعالان 
اقتصادی بهره برُد می تــوان به حفظ هر 
چه بهتر امکانات ورزشی امیدوار بود، زیرا 
با وضعیت فعلی باید از سرمایه گذاران در 
ســاخت و تعمیر و نگهداری مجموعه ها 

استفاده کرد.
وی به نقش پررنگ خیران ورزشــیار در 
اصفهان اشاره و خاطرنشان  کرد: استفاده 
از اقدامات نیکوکارانه خیــران، اولین بار 
در کشور از اصفهان آغاز شد و پس از آن 

به عنوان الگویی در سایر استان ها مبدل 
گشت، این افراد تاکنون در اصفهان در ۳۰ 
طرح ورزشی مشارکت داشته اند و افزون بر 

۴۰۰ میلیارد ریال هزینه کرده اند.
رییس فنی مهندســی اداره کل ورزش و 
جوانان اصفهان، گسترش فرهنگ کمک 
به ورزش را مستلزم فعالیت بیشتر رسانه ها 
و بازتاب تاثیرات مثبت و سازنده ورزش در 
افراد و جامعه دانســت و تصریح کرد: این 
موضوع می تواند در کشور نهادینه شود و 
بدون شک توسعه همه جانبه ورزش را در 

پی خواهد داشت.
وی با اشــاره به اهمیت یاری رســانی به 
ورزش بــا توجه به افزایش آســیب های 
اجتماعی اضافه کرد: همانطور که ساخت 
و ساز مدارس در آموزش و تعالی فرزندان 
نقــش دارد، احداث ورزشــگاه و ســالن 

ورزشــی در کاهش آسیب های اجتماعی 
و ســامت روحی و جســمی مردم موثر 

خواهد بود.
اکنون ۵۶۴ مکان ورزشــی زیرمجموعه 
ورزش و جوانــان در اســتان وجود دارد 
که بیشترین آنها ســالن چند منظوره با 
۲۵۰ و سالن رزمی با ۱۰۵ و کمترین آنها 
پیست اسکیت با یک و مانژ سوارکاری با 

۲ مورد است.
بیش از ۳۱۱ هزار ورزشکار سازمان یافته 
در استان اصفهان فعالیت می کنند و افزون 
بر یکهزار و ۳۵۰ باشــگاه ورزشی در این 

خطه وجود دارد.
سرانه ورزشی این استان در سال گذشته 
به ۰.۳۶۵ متر مربع به ازای هر نفر رسید 
که در مقایسه با ســال ۹۲، حدود ۱.۱۱ 

برابر رشد داشته است.

سالانه 100 میلیارد ریال برای تعمیر و نگهداری اماکن ورزشی اصفهان نیاز است

دستگاه های اجرایی 
و مسئولان امر با 

برنامه ریزی و نظارت 
دقیق علمی و عملی 

در این زمینه نقش 
خود را به خوبی ایفا 

کنند تا در این شرایط 
بهترین راهبرد را 

اتخاذ کرد

 رییس اداره فنی مهندسی اداره کل ورزش و جوانان اصفهان گفت: سالانه بدون احتساب ورزشگاه نقش جهان، 100 میلیارد ریال اعتبار برای 
تعمیر و نگهداری اماکن ورزشی این استان نیاز است.

حسین محمودیه با بیان این که ردیف بودجه اختصاصی برای این امر پیش بینی نشده است، افزود: این میزان جدای از نگهداری ورزشگاه 
نقش جهان اصفهان است و برای آن مجموعه هم باید مبلغ قابل توجهی هزینه شود.

ایرنا
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

در بازدید دبیر کل کمیسیون ملی یونسکو از وزارت نیرو و سازمان آب و فاضلاب کشورفولاد مبارکه مطرح شد

دستاوردهای فولاد مبارکه در حوزه آب، قابل طرح در جهان
       همچنان که گفته می شود جنگ های آینده بر سر آب خواهد بود. ازاین رو در کشورهایی که با کمبود آب مواجهند این موضوع زنگ خطر است
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 بودجه ای برای
  کوچک تر کردن

 حق کشاورز!

بخش کشاورزی در اقتصاد ایران 
سهمی برابر ۱۵ تا ۱۶ درصد دارد. 
البته کم بودن این سهم آنچنان 
هم غیــر معقول نیســت زیرا با 
گسترش بخش صنعتی در تمام 
دنیا بخش کشــاورزی نقش کم 
رنگ تری را ایفا می کند که این امر 
بی اهمیت بودن بخش کشاورزی 
را نشان نمی دهد بلکه صنعتی 
شدن کشور را می رساند. اما در 
شــرایطی که از یک سو صنایع 
تولیدی ما تحریم شده است و از 
سوی دیگر آلاینده های ناشی از 
این صنایع از حد استاندارد عبور 
کرده است  اگر بخش کشاورزی 
مورد توجه قرار گیرد می تواند خا 
موارد مذکور را به خوبی بپوشاند 
و ارز آوری پایداری برای کشــور 
داشته باشد. ولي اگر برنامه ریزي 
توسعه اقتصادي به سمت توسعه 
فعالیتهــاي بخــش خدمات و 
صنعت باشــد، این کار منجر به 
کاهش سهم بخش کشاورزي از 

تولید ناخالص داخلي مي شود.
مسلما سرمایه گذاری در بخش 

کشاورزی به ایجاد...

استاندار اصفهان:

جایگاه شهید سلیمانی 
قلوب آزادگان جهان است

 استاندار اصفهان گفت: سردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی رزمنده و ســرداری بود که در قلوب 

آزادگان جهان جا داشت.
عباس رضایــی در گردهمایــی گزینش گران 
اســتان اصفهان افزود: ۶۲ سال از عمر با برکت 
شهید سلیمانی گذشته بود و  بزرگترین هدیه ای 
که می توانســت به پاس زحمات بی دریغش از 

خداوند دریافت کند، شهادت بود.
وی اظهار کرد: شــهید ابومهدی المهندس با 
جایگاه رفیعی که داشــت خود را سرباز شهید 
سلیمانی می دانست و لذا مبنای عقل است که 
در کنار نام شهید سلیمانی حتما یادی از شهید 

ابومهدی شود.
رضایی گفت : تاش های بسیاری...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه

ISFAHAN
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گزارش

کارشناس ارشد گردشگری میراث فرهنگی اصفهان تاکید کرد:

حمایت از هنرمندان اصفهانی در زمینه های صنایع دستی و مشاغل خانگی
س  شــنا ر کا
ارشدگردشگری میراث 
فرهنگی استان اصفهان با تاکید بر حمایت 
از هنرمندان در زمینه های صنایع دستی و 
مشاغل خانگی در تمام روستاها و شهرها 
گفت: نباید به عناوین میراثی دلخوش باشیم.

کامران هارونی با اشــاره به اینکه »گردشــگری 
خاق« گونه ای از گردشگری فرهنگی متنوع است، 
اظهار داشت: با تکیه بر آیین ها و سنت های موجود 
در شهرها و روستاهای استان می توان به توسعه 

»گردشگری خاق« کمک کرد.
وی افزود: گردشگر در »گردشــگری خاق«، از 
حالت ناظر به مشاهده گر فعال درخواهد آمد و با 
تقویت روحیه مشارکت جویی با میزبان و فضا به 

آگاهی بیشتری دست خواهد یافت.
کارشناس ارشد گردشگری میراث فرهنگی با اشاره 
به یاری رســاندن »گردشگری خاق« به جوامع 
بومی و سنتی استان اصفهان گفت: »گردشگری 
خاق« می تواند به عنوان نسل سوم گردشگری 

نقش موثری در توسعه اجتماعی و اقتصادی جوامع 
داشته باشد.

  »گردشــگری خلاق« مبتنی بر تجربه و 
تعامل با جامعه مقصد است

وی با بیــان اینکه »گردشــگری خاق« مبتنی 
بر تجربه و تعامل با جامعه مقصد اســت، تصریح 
کرد: این نوع گردشگری موجب جلب اعتماد بین 
گردشگر با میزبان می شــود. یونسکو اصفهان را 
در زمینه »صنایع دســتی« به عنوان شهر خاق 

انتخاب کرده است.
هارونی با اشاره به اینکه اصفهان با دارابودن ظرفیت 
بالا در توسعه گردشــگری خاق اظهار داشت: 
نیاز است دستگاه های مرتبط وبخش خصوصی 
در شناســایی جنبه های خاق اعم از ملموس و 
ناملموس در توسعه »گردشــگری خاق« اقدام 

کنند. 
 وی بــا تاکیــد بــر اینکه تنهــا عضویــت در
 شــبکه های شــهرهای خاق یونســکو امتیاز 
محسوب نمی شود گفت: لازم اســت که از این 

فرصت نهایت استفاده در جهت رشد صنایع دستی 
و توسعه گردشگری به کار گرفته شود.

  تاکیــد بر حمایــت از هنرمنــدان در 
زمینه های صنایع دستی و مشاغل خانگی

کارشناس ارشد گردشگری با تاکید بر حمایت از 
هنرمندان در زمینه های صنایع دستی و مشاغل 
خانگی در تمام روستاها و شهرها تصریح کرد: با 
ارائه تسهیات و برگزاری نمایشگاه های دائمی و 
بین المللی می توان حضور هنرمندان را برجسته 
کرد و با برطرف کردن موانع و مشکات آنها انگیزه 

هنرمندان را مضاعف ساخت.
وی با بیان اینکه با نوآوری و خاقیت در بازاریابی 
می توان بازار فروش صنایع دستی را رونق بخشید، 
اظهار داشت: با توسعه تجارت الکترونیک می توان 
صادرات محصولات صنایع دستی را فراهم کرد؛ 
اداره کل میراث فرهنگی استان اصفهان با برگزاری 
تورهای کارگاه گردی در ایام نوروز موجب آشنایی 
گردشــگران با صنایع دســتی اصفهان را فراهم 

کرده است.

مهر
گــــــزارش
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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

بازار طلا و سکه 98/10/11 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
4,636,0003,994,000قدیم

سکه طرح 
4,620,0004,007,000جدید

2,389,0002,060,000نیم سکه

1,480,0001,247,000ربع سکه

920,000859,000سکه گرمی

یک مثقال 
2,057,0001,764,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18474,100407,700 عیار

طلای دست 
439,000439,000دوم

یک گرم طلای 
24632,200543,600 عیار
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال 2019 چه کسانى هستند؟

کسب و کار در سالی که گذشت 
نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال ۲۰۱۹ چگونه است؟ درواقع 

برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش 
رفتار کرده اند. با این حال پنج نفر برتر سال ۲۰۱۹ در مجموع ۱۱۲ میلیارد 
دلار به ثروت خود افزوده اند که رقمی بی سابقه محسوب می شود. اگرچه 
سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب 

می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست 
امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...

در ملاقات مردمى مدیران ارشد شهرى با شهروندان منطقه سه مطرح شد 

یاری از شهروندان برای نجات میدان امام على 
     مردم باید به مدیریت شهری برای نجات میدان از وضعیت فعلی کمک کنند تا رونق بگیرد

2

مشاغلی که در سال 
2020 بیشتر مورد توجه 

قرار می گیرند

 ســال ۲۰۱۹ با همه تنش های 
اقتصادی اش بــرای اکثر مردم 
جهان گذشت و سال ۲۰۲۰ آغاز 
شد . سالی که قرار است تحولات 
مهمی در آن به وقوع بپیوند من 
جمله توافق چیــن و آمریکا که 
تاثیر بسیاری بر اقتصاد جهانی 

خواهد گذاشت.
اما در این سال چه مشاغلی بیشتر 
مورد احتیاج اســت و می توان با 
خیال راحت در آن سرمایه گذاری 
کرد بدون اینکه واهمه شکست 
داشته باشیم. شاید اقتصاد ایران 
ســال ها از اقتصاد جهانی عقب 
باشد اما تاریخ چند سال گذشته 
نشان داده  مشاغلی که در ایران 
شکوفا می شوند ، تقریبا با جهان 
برابری میکنند که البته با اندکی 
بومی سازی میتوان به راحتی از 

این مشاغل امرار معاش کرد. 
در ســال ۲۰۲۰ برای اولین بار 
جمعیت بالای ۳۰ ســال جهان 
بیش از جمعیت کمتر از ۳۰ سال 
می شــود و این یعنی پیر شدن 
جمعیت جهان . که البته در ایران 

این پیری...

نمایشگاه تخصصی مبل 
و دکوراسیون خانگی در 
اصفهان گشایش یافت

 هفدهمیــن نمایشــگاه تخصصــی مبــل و 
دکوراســیون خانگــی روز سه شــنبه در محل 
نمایشــگاه های بین المللی اصفهان واقع در پل 

شهرستان گشایش یافت.
در این نمایشگاه که از ۱۰ دی ماه به مدت چهار 
روز دایر است، ۱۰۹ شرکت داخلی محصولات و 
خدمات خود را در معــرض بازدید عمومی قرار 

دادند.
ایــن نمایشــگاه میزبــان تولیدکنندگانی از 
اســتان های فارس، خراســان رضوی، مرکزی، 
همدان، خوزســتان، تهران، آذربایجان شرقی، 

قزوین، گیان، البرز و اصفهان است.
در این نمایشگاه شرکت های ...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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2 ادامه در صفحه 

وی تصریح کرد : متاسفانه 
در سال های گذشته تعدادی 
از کارخانه هــا و واحدهای 
تولیــدی توســط بانک ها 
مصــادره و از چرخه تولید 
خارج شــدند که پیگیر رفع 
مشــکل و بازگرداندن آن ها 
به چرخه تولید هستیم تا با ایجاد اشتغال 
زمینه مهاجرت معکوس را در شهرستان 

فراهم کنیم.
فرماندار اردستان تاکید کرد : بزرگترین 
چالش شهرســتان کمبــود جمعیت و 
پراکندگی زیاد آن است که خدمات دهی 
به مردم را بامشــکل مواجه کرده است 
اما  توزیع اعتبارات و امکانات از ســوی 
دولت بر اساس جمعیت صورت می گیرد 
و همین موضوع باعث شــده بسیاری از 
خدمات در بخش ســامت ، آموزش و 

توزیع منابع را نتوانیم دریافت کنیم.
تاملــی اضافه کــرد : جمعیــت کنونی 
منطقه در ۳۰۰ نقطه پراکنده هســتند 
که کمبــود امکانات و اشــتغال پایدار و 
خشکســالی مهاجرت از روســتاها به 
دیگر شــهرها را بدنبال داشته از طرفی 
ظرفیت های بالایی در بحث کشاورزی و 
دامپروی، صنعت ، گردشگری و سرمایه 
انســانی توانمند و زیرساخت های لازم 
در شهرســتان وجود دارد که می توان 

با برنامه ریزی و حمایــت از آن ها ایجاد 
اشتغال و درآمدزایی کرد.

وی از مرکز فنی و حرفه ای شهرســتان 
خواســت با همکاری دیگر دستگاه های 
مرتبط با اشتغال و اســتفاده از مهارت 
آموزان در بخش میــراث فرهنگی و ۱۵ 
آموزشــگاه شهرســتان در جهت ایجاد 

اشتغال گام بردارند.
مسئول اجرای طرح های بنیاد برکت در 
اردستان گفت : توسط این بنیاد در سال 
جاری تعداد ۴۰۰ طرح اشــتغالزا برای 
شهرستان پیش بینی شد تاکنون ۵۵۲ 
نفر اهلیت ســنجی، ۲۳۰ نفــر به بانک 
معرفی که  ۴۰ نفر تســهیات دریافت 

کردند.
مصیب بقایی افزود : اکنون بالغ بر 8۰۰ 
نفر متقاضی ایجاد اشتغال اهلیت سنجی 
شدند در مراحل ورود به سامانه هستند و 
پرونده ۲ هزار و ۴۰۰ نفر در روستاها مورد 

رسیدگی قرار گرفته است.
وی تصریح کرد : سیاســت بنیاد برکت 
اســتفاده از ظرفیت ســرمایه انسانی ، 
فیزیکی ، مالی و سرمایه های با استفاده 
اســت و امکانات و محل هایی که بدون 
اســتفاده یا نیمه کاره رها شدند تحت 
حمایت قرار می گیرنــد تا با تکمیل آنها 
در جهت رونق کسب و کار بهره برداری 

شوند.
مســئول اجرای طرح های بنیاد برکت 
در اردســتان گفــت : در ســال جاری 
افزون بر ۱۰ میلیارد ریال تســهیات به 
متقاضیان پرداخت شده ۵۰۰ طرح در 
نوبت قرار داشته کارهای بنگاه محور که 
سرانه اشــتغال آن ها با معیارهای بنیاد 
همخوانی داشته باشد مورد حمایت قرار 

خواهند گرفت.
بقایی ادامــه داد: بنگاه های کوچک که 
با دریافت یک میلیارد ریال تســهیات 
بتوانند زنجیره تولیــد را تکمیل کنند و 
به طرح های تولیدی مانند ، تولید شیر و 
فرآوردهای لبنی ، گلخانه ، زعفران ، گل 
محمدی و طرح های بوم گردی تا سقف 
۴۰۰ میلیون ریال تســهیات پرداخت 

خواهد شد.
شهرســتان ۴۲ هزار نفری اردستان در 
۱۱8 کیلومتری شــمال شرقی اصفهان 

واقع است.

فرماندار اردستان: 

نباید دلسردی سرمایه گذاران را فراهم کرد
فرماندار اردستان گفت: نگاه مسئولان این شهرستان حمایت از بنگاه های تولیدی و کارآفرینان است و نباید دلسردی سرمایه گذاران را فراهم کرد.

حمیدرضا تاملی در جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری  این شهرستان در تالار اجتماعات فرمانداری افزود : با اجرای این رویکرد شاهد کاهش 15 درصدی 
تعدیل نیروی کار نسبت به مدت مشابه سال قبل در منطقه بوده ایم.

ایرنا
گـــزارش
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گزارش

اهمیت توسعه فیبر نوری در شهر اصفهان

مدیر عامل ســازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شــهرداری اصفهان گفت: در 
طول حوادث آبان ماه، در صورتیکه از غیر 
از شبکه داخلی استفاده می شد، خدمات 
رسانی به شــهروندان با مشکل جدی 

مواجه می شد.

ســید حمیدرضا ابطحی با اشــاره به اینکه تجهیزات فعلی بر اساس 
نیازهای موجود شهرداری در حال توسعه است اظهار داشت: با توجه 
به ارتباط ساختمان های شهرداری در نقاط مختلف، در طول حوادث 
آبان ماه، در صورتیکه از غیر از شبکه داخلی استفاده می شد، خدمات 
رسانی به شهروندان با مشکل جدی مواجه می شد و از این رو امید است 
مدیران و متولیان امر در شهر و استان به این مهم توجه بیشتری کنند.

وی افزود: در حال حاضر ۲۰۴ کیلومتر کانال ســازی و ۳۴۰ کیلومتر 
کابل کشی فیبر نوری در سطح شهر و مسیرهای مورد نیاز شهرداری 
انجام شده است که این شــبکه نیز بر اســاس نیازها و ارائه خدمات 

شهرداری به شهروندان ایجاد و توسعه یافته است.
مدیر عامل ســازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 
بابیان اینکه در طی یکسال گذشته اقدامات مجدانه ای جهت استفاده 

از توان سرمایه گذاران خارج از مجموعه شهرداری در خصوص توسعه 
شبکه فیبر نوری انجام شده تصریح کرد در این مدت فراخوان رسمی 
و عمومی نیز به منظور شناسایی سرمایه گذاران مجرب و عاقه مند به 
این حوزه برگزار شده است. با توجه به شرایط و ضوابط موجود و الزامات 
قانونی و امنیتی، این موضوع با احتیاط بیشتری در حال پیگیری است و 

امیدواریم در ابتدای سال آینده به نتیجه نهایی برسیم.
وی افزود: با توجه به توسعه کاربری های فناوری اطاعات و ارتباطات 
در جهان و کشور ما، به نظر می رسد استفاده از این ابزار نوین ارتباطی 
نقش بسزایی در کاهش هزینه های جاری شهرداری به ویژه در حوزه 
ارتباطات و نظارت داشته و در صورتیکه به شکل مناسب و برنامه ریزی 
شده مورد اســتفاده قرار گیرد، امکان توســعه آن در تمامی حوزه ها 

فراهم خواهد بود.

مهر
گـــزارش
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سیاست بنیاد برکت 
استفاده از ظرفیت سرمایه 

انسانی ، فیزیکی ، مالی و 
سرمایه های بلا استفاده 

محسن علیخانى -  شهردار کوهپایهاست

روابط عمومى اداره کل غله و خدمات بازرگانى استان اصفهان

شناسه: 718880

 شناسه: 718805

آگهى فراخوان عمومى

فراخوان دعوت به همکاری

شهرداری کوهپایه در نظر دارد جهت راه اندازی و بهره برداری از مجتمع تجاری خدمات رفاهی ورودی شهر کوهپایه و همچنین بوم گردی محل خانه شیخ جواهری 
واقع در شهر کوهپایه را از طریق شیوه نامه امور سرمایه گذاری و مشارکت با بخش خصوصی واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان مشارکت سرمایه گذاری با این 
شهرداری دعوت به عمل می آید درخواست خود را جهت بررسی توان مالی و فنی تا تاریخ 1398/10/24 به شهرداری کوهپایه مراجعه و تحویل نمایند. لازم به 
ذکر است حداقل مبلغ مشارکت جهت هر یک از موارد فوق الذکر حدود 30/000/000/000 (سی میلیارد) ریال می باشد که پس از انجام مراحل قانونی و بررسی ها و 

برآوردهای فنی امکان افزایش یا کاهش آن نیز می باشد. 

اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان در نظر دارد در طول فصل خرید تضمینی گندم و دانه های روغنی 
در سال 1399 از خدمات کارکنان دولتی پس از ارائه آموزش های لازم به عنوان عامل تشخیص و یا عامل ذیحساب 

(عامل ذیحساب صرفا از پرسنل رسمی دولت) در مراکز خرید استفاده نماید.
لذا از کلیه افراد واجد شرایط در سازمان ها و ادارات دولتی درخواست می شود تقاضای همکاری خود به صورت 
مامور به همراه گواهی اشتغال به کار و موافقت کتبی دستگاه اجرایی حداکثر تا ده روز پس از تاریخ انتشار آگهی به 
آدرس: اصفهان، خیابان آزادگان، دبیرخانه اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان ارسال و در صورت نیاز 
به کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36695159 یا 09133180468 با آقای کرمی و یا شماره 36686670 داخلی 
143 با آقای سرانی تماس حاصل فرمایند. ضمنا حق الزحمه افراد در قالب ضوابط مربوط به فوق العاده ماموریت 

کارکنان دولت پرداخت خواهد شد. 

نوبت اول

بازار کار در اخبار اصفهان
برای چــاپ آگهی های اســتخدامی 
و جویای کار خود می توانید با شــماره  

32274500 تماس حاصل فرمایید  

صفحه 3

 چگونه است؟ درواقع  چگونه است؟ درواقع  چگونه است؟ درواقع 
برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش 

 میلیارد  میلیارد  میلیارد 
دلار به ثروت خود افزوده اند که رقمی بی سابقه محسوب می شود. اگرچه دلار به ثروت خود افزوده اند که رقمی بی سابقه محسوب می شود. اگرچه 
سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب 

می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست 

برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال برنده ها و بازنده هاى دنیاى کارآفرینى در سال 

کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت کسب و کار در سالی که گذشت 
نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال نظر شما در رابطه با عملکرد کارآفرین ها در سال 

برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش برخی از افراد فراتر از حد انتظار ظاهر شده و برخی دیگر ضعیف تر از سال پیش 
رفتار کرده اند. با این حال پنج نفر برتر سال رفتار کرده اند. با این حال پنج نفر برتر سال 

سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب سال گذشته جف بزوس به عنوان برنده اصلی رقابت کارآفرین ها محسوب 
می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست می شد و مارك زاکربرگ نیز بازنده بزرگ معرفی گردید، با این حال در فهرست 

امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...امسال حتما شگفت زده خواهید شد. ...
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شرکت عمران شهر جدید بهارستان در نظر دارد اجرای پروژه  عمرانی به شرح زیر را در بهارستان از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد) به شرکت های دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری واگذار نماید، لذا 
با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد) به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی  امضای الکترونیکی جهت شرکت در مناقصه 

را محقق سازند. 
تاریخ انتشار آگهى در سامانه مورخ 1398/10/15 مى باشد. 

* مناقصه گران در صورت نیاز به  اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها به آدرس: بهارستان، بلوار امیر کبیر 
مراجعه و یا با شماره تلفن 36861090 داخلی 232 تماس حاصل نمایند. 

** لازم به ذکر است که کارفرما می تواند هزینه اجرای پروژه  را به صورت تهاتر با اراضی یا مستحدثات تجاری یا مسکونی و 
یا نقدی اقدام نماید.

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 021-41934   
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

موضوع مناقصهشماره مناقصهردیف
گواهینامه 
صلاحیت 
پیمانکاری

مبلغ برآورد اولیه 
(ریال)

سپرده شرکت 
در مناقصه 

(ریال)

مهلت 
دریافت اسناد 

مناقصه

مهلت ارائه 
پیشنهاد

زمان 
بازگشایی 

پاکت ارزیابی 

مدت 
پیمان

1 2098001352000028

عملیات اجرایی حفظ و 
نگهداری و توسعه فضای 

سبز شهر جدید بهارستان 
(شامل تهیه نهال و گل و 

گیاه ، نگهداری و آبیاری و 
تکمیل شبکه آبیاری) 

حداقل رتبه 5 
رشته 

کشاورزی
52,435,992,0002,622,000,000

تا ساعت 19 
روز شنبه 

1398/10/21

تا ساعت 19 
روز سه شنبه 
1398/11/01

 ساعت 10 روز 
چهارشنبه 
1398/11/02

12 ماه 

آگهـى مناقصـه عمومـى یک مرحله ای

شرکـت عمران شهـر جدیـد بهارستـان

نوبت اول

شناسه: 721651

شرکت عمران شهر جدید بهارستان
تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد) به شرکت های دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری واگذار نماید، لذا 

آگهيبرگزاريمناقصهعمومي
شركتآبوفاضلاباستاناصفهاندر نظر دارد عملیات اجرایي به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومي به پیمانكاران 

واجد شرایط واگذار نماید .

شماره 
محل تامین موضوع مناقصهمناقصه

اعتبار
مبلغ برآورد 

)ریال(
مبلغ تضمین

)ریال (

4۰۰-2-۱۰5
و  تعمیر  و  برداری  بهره  عملیات 
نگهداری تاسیسات تصفیه خانه 

آب گلپایگان
7.7۰6.973.79336۱.2۰9.۰۰۰جاری

مهلتتحویلاسنادبهدبيرخانهمعاملاتشركتاتاق292:تاساعت : ۱5:۰۰ روز شنبه به تاریخ ۱4۰۰/۰5/۰2
تاریخگشایشاسنادمناقصه:از ساعت ۰8:۰۰ صبح روز یكشنبه به تاریخ ۱4۰۰/۰5/۰3

دریافتاسناد: سایت اینترنتي
شركت آب و فاضلاب استان اصفهان       

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات
شمارهتلفنگویا: 3668۰۰3۰-8- ۰3۱

)  داخلي 384  (
نامروزنامه: اخبار اصفهان                                                      تاریخانتشارنوبتدوم: ۱9 / 4  / ۱4۰۰

       WWW.abfaesfahan.ir

نوبت دوم

آگهیاستخدام
یکشركتبزرگداروییافرادعلاقمندوواجدشرایطزیررااستخداممینماید:

لطفا رزومه خود را به آدرس ایمیلDrug.Distribution07@gmail.com  و یا شماره واتس آپ ۰9366377۰۰۱ ارسال فرمایید.

شرایط احراز شغلجنسیتحداكثر سنتحصیلاتعنوان شغلی

ویزیتور داروئی
لیسانس و فوق لیسانس مدیریت، 
بازرگانی، شیمی، زیست شناسی و 

رشته های پیراپزشكی
دارای یک سال سابقه كاری مرتبط، آقا3۰

آشنایی كامل با دارو و داروخانه ها

دیپلم یا فوق دیپلم فنی، علوم كارگر انبار
آقا3۰تجربی، ریاضی، كار و دانش

دارای حداقل ۱ سال سابقه كاری مرتبط، 
آشنا با دارو و اطلاعات مربوط به حمل و 

نگهداری دارو

دارای حداقل ۱ سال سابقه كاری مرتبطآقا3۰دیپلمنگهبان

آگهي مزایـده عمومـی 

115
87

12 
ه:

اس
شن

شهرداری زرین شهر به استناد مجوز شماره 91 مورخ 1400/03/18 شورای اسلامی شهر در 
نظر دارد کشتارگاه صنعتی دام زرین شهر را به صورت اجاره برای مدت یکسال از طریق مزایده 
عمومی واگذار نماید، لذا از متقاضیان دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مزایده و 
کسب اطلاعات بیشتر از تاریخ انتشار تا پایان وقت اداری مورخ 1400/04/26 به شهرداری 

زرین شهر مراجعه نمایند.
میثم محمدی - شهردار زرین شهر

نوبت اول
نوبت دوم

2
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قیمت 2۰۰۰ تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

شهردار اصفهان خبر داد:  

افتتاح پروژه های متعدد شهری از  عید تا عید
یكی از این پروژه ها با مشكلات آزادسازی مواجه شده است كه امیدواریم آن را نیز در كنار سایر پروژه ها بتوانیم به 

مردم تقدیم كنیم 2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 1400/4/17 ساعت 20:05

تبانی فروشگاه های 
بزرگ؛ سدی برای 

تولیدكنندگان !
شــاید در ابتــدای راه تولید هر 
سرمایه گذار سخت ترین قسمت 
تولید را همــان ابتدای کار یعنی 
گرفتن مجوز هــای لازم، فراهم 
کردن سرمایه، تجهیزات، خرید 
مــواد اولیه و تولید بــا کیفیت و 
مقرون به صرفــه بداند اما به نظر 
می رسد در کشــور ما مرحله ای 
ســخت تر از آن نیز به نام فروش 
وجود داشته باشــد. تصور کنید 
وقتی تولید کننده محصول خود را 
که از کیفیت بالایی برخوردار است 
و نسبت به رقبا قیمت مناسب تری 
هم دارد به بازار عرضه می کند اما 
هیچ فروشگاهی حاضر به خرید 
و عرضه آن در قفســه های خود 
نیست چه حســی پیدا می کند؟ 
آیا با آن همه هزینه اولیه می تواند 
کنار بکشــد یــا مجبور اســت 
محصولاتش را بدون هیچ سودی 
و یا حتی با ضرر به فروشــگاه ها 
بدهد تا بیشــتر از ایــن متضرر 
نشود؟ آن هم فقط به خاطر اینکه 
دست های پشــت پرده ای وجود 

دارد که تامین کننده ...

فرزانهمستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

2

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

معاون وزیر صمت در شهرضا بیان کرد:

صدهاواحدصنعتی
راكددرتملکِبانکها

      اصفهان با بیش از 7۰ شهرک و ناحیه صنعتی بعنوان فعالترین استان در كشور محسوب می شود

     تامین آب مورد نیاز صنایع استان اصفهان، موضوع مهمتری است كه در دستور كار جدی سازمان صنایع كوچک و 
شهرک های صنعتی ایران قرار دارد

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,809,00010,844,000قدیم

سکه طرح 
10,478,00010,632,000جدید

5,700,0005,850,000نیم سکه

3,625,0003,775,000ربع سکه

2,262,0002,312,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,614,0004,627,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,064,1001,070,100 عیار

طلای آب شده 
4,610,0004,630,000نقدی

یک گرم طلای 
241,418,7001,426,700 عیار

8

منا
س: ای

عك

7
با تكیه بر توانمندی متخصصان داخلی صورت گرفت؛

قطع وابستگی به شركت های خارجی با تولید گرید 
DC04-C590 نیم سخت در فولاد مباركه

حمام خون در بازار ارزهای دیجیتالی!
همه ارزهای دیجیتالی مهم به شدت ریزش کردند.

به گزارش سی ان بی سی، 
اظهارات سناتور بانفوذ آمریکایی 
در نقد ارزهای دیجیتالی باعث 
وحشت معامله گران از اتخاذ 
رویکرد سختگیرانه تر در آمریکا 
نسبت به رمزارزها شده است. الیزابت 
وارن- از سناتورهای ارشد دموکرات- 
در نامه خود به ...

8
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت

ISFAHAN
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نو شدن تدریجی ۴۰۰ دستگاه تاکسی در اصفهان    
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان گفت: در چند سال اخیر، حدود ۴۰۰ تاکسی فرسوده و با عمر بالای ۱۰ سال از رده خارج شده است. هادی منوچهری 
مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان  گفت: نوسازی تاکسی های فرسوده از نظر ماهیتی بر عهده دولت است، اما به دلیل وضع بودجه کمک های دولتی 
قطع شده است. مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان افزود: به سبب کاهش تولید خودروی تاکسی، نوسازی سخت شده، اما سازمان تاکسیرانی شهرداری 
اصفهان تسهیلات ارزان قیمت تا سقف ۵۰ میلیون تومان با بهره کم به منظور ایجاد انگیزه به رانندگان پرداخت شده است. منوچهری گفت: در چند سال اخیر حدود ۴۰۰ خودروی فرسوده 
و با عمر بالای ۱۰ سال از رده خارج و ۴۰۰ خودروی جدید و صفر کیلومتر جایگزین آن ها شده است. او ادامه داد: تسهیلات متمرکز در بخش تاکسی های زرد با پلاک ط، لوازم خودرو مثل یک 

جفت لاستیک، روکش های صندلی رایگان و وام یک، دو و سه میلیون تومانی قرض الحسنه به رانندگان و ۳ هزار بسته معیشتی اولین بار به دلیل شیوع ویروس کرونا در بین رانندگان توزیع شد.

باشگاه خبرنگاران
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... محصولات فروشگاهی هستند و 
در واقع این شبکه های فروش اجازه 
نمی دهند مصرف کننده واقعی حتی 
محصولات متفاوتی را خرید کند تا 
شــاید مورد پسندشــان قرار گیرد. 
همین موضوع باعث می شــود ما در 
فروشگاه ها همیشه یک یا چند برند 
خاص را در هر محصول ببینیم بدون 
هیچ نوآوری و رقابت در بهبود کیفیت 

و قیمت!
متاســفانه همزمــان بــا توســعه 
فروشــگاه های زنجیره ای در سطح 
کشــور شــاهد قدرت گرفتن این 
فروشــگاه ها در نظــام توزیــع کالا 
هستیم. این فروشــگاه ها به واسطه 
جذب مشتری ســهم خود را از بازار 
توزیع کالا افزایــش داده اند، در این 
میان برای جذب بیشــتر مشتری و 
توسعه سهم خود از بازار روش هایی، 
چون تخفیف های ویــژه را در عرضه 
کالا در دســتور کار قرار داده اند. اگر 
چه ارزان فروشی کالا و ارائه تخفیف 
به مشتری امر بدی نیست و در همه 
جای دنیــا نیز این دســت روش ها 
جهت افزایش سهم بازار و حمایت از 
طبقات متوســط و کم درآمد جامعه 
مرسوم اســت، اما اگر در پس پرده 
این تخفیف ها مسائل ناپسند، چون 
کم فروشی، غیر فروشــی، تقلب در 
نرخ گذاری در کارخانه یا شرکت های 
بســته بندی کالا وجود داشته باشد، 
نه تنها این اقدامات تخلف است، بلکه 
ادعای تخفیف و ارزان فروشــی کالا 
نیز از اساس دروغ می باشد که این نیز 
اقدامی غیر قانونی است. تخلف دیگر 
شرکت های بسته بندی این است که 
کالای درجه سه و چهار را بسته بندی 
می کنند و به نام کالای درجه یک در 
این فروشــگاه های دارای تخفیف به 
فروش می رســانند! از تخلفات دیگر 
در این حوزه افزایش قیمت بی دلیل 
کالای بسته بندی شده و گاهی تا دو 
برابر بیشــتر از قیمت کالای فله ای 
است. این در حالی است که برخی از 
شرکت های نو پا در امر بسته بندی 
بسیار فعال عمل می کنند اما متاسفانه 
به دلیل تبانی این فروشگاه ها  اصلا 
دیده نمی شوند.  به نظر می رسد حرف 
اول را در بازار کشور نه تولید کننده و 
نه فروشــنده بلکه توزیع کنندگان 
می زنند  پس مهم این است که به این 
موضوع توجه کنید که توزیع کننده ها 
محصول شما را با معیارهایی کاملًا 
متفاوت از مشــتری نهایی ارزیابی 
می کنند. هیــچ تفاوتی نــدارد که 
محصول شــما تا چه حــد جذاب 
یا نوآورانه باشــد، در هر صورت اگر 
توزیع کننده نتواند سود زیادی ببرد، 
از شما خرید نخواهد کرد. گویا دلالان 

همچنان پیشتاز میدان هستند.

اقتصاد استان
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برگزاری المپیاد ساحلی در اصفهان 
معاون ورزشی و تفریحی سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان از 
برگزاری المپیاد ساحلی در ۱۵ رشته ورزشی بانوان و 6 رشته ورزشی آقایان خبر داد.

حبیب اله ناظریان اظهار کرد: با توجه به تجربه موفق مســابقات رزمی ساحلی در 
سال گذشته در زمین ماسه ای باغ بانوان و زمین ساحلی ناژوان، امسال نیز رقابت های ساحلی تحت عنوان  

جام مولای عرشیان و بانوی  قدسیان برگزار شود. به گفته وی، المپیاد ساحلی در ۱۵ رشته ورزشی برای بانوان 
پیش بینی شده که کبدی، هندبال، بدمینتون، داژبال، سپک تاکرا، والیبال، فوتبال، طناب کشی، قوی ترین زنان، 

آمادگی جسمانی، حلقه هولا هوپ، دارت و ورزش های رزمی را در بر می گیرد. وی ادامه داد: مسابقات بخش آقایان نیز 
علاوه بر رشته های رزمی کاراته، کونگ فو و تکواندو در رشته های والیبال، هندبال و فوتبال نیز برگزار خواهد شد. معاون ورزشی 

و تفریحی سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان تصریح کرد: المپیاد ساحلی به طور رسمی از 2۳ تیرماه آغاز می شود و مسابقات 
رشته های مختلف بر اساس زمان بندی انجام و با توجه به تجربه دوره قبل، انتظار می رود استقبال قابل توجهی از این رویداد صورت گیرد. ناظریان 
به برنامه ریزی برای اجرای برنامه های ورزشی و تفریحی در بخش اوقات فراغت نیز اشاره کرد و گفت: برنامه های متنوعی پیش بینی شده و تلاش 

کرده ایم شهروندان در سطح مناطق ۱۵ گانه شهرداری به مراکز اجرای برنامه ها دسترسی داشته باشند.

از تانکرهای بی نام و نشان آب دریافت نکنید
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در اطلاعیه ای از شهروندان درخواست کرد به 
منظور حفظ سلامتی خود از خرید آب از تانکرهای سیار خودداری کنند. شرکت آب 
و فاضلاب استان در اطلاعیه ای از شهروندان تقاضا کرده است تا با مصرف بهینه در آب 
امکان استفاده از این نعمت الهی برای سایر شهروندان فراهم شود.  در این اطلاعیه آمده است: با توجه به افزایش کم 

سابقه دمای هوا در روز های اخیر، مصرف آب به شدت افزایش یافته است و برخی از مناطق شهر با مشکلات جدی 
در تأمین آب پایدار مواجه شده اند. در ادامه بیان شده است: شرکت آب و فاضلاب استان، تمام توان و ظرفیت خود را 

به صورت شبانه روزی برای تأمین آب آشامیدنی و عبور از شرایط سخت فعلی به کار گرفته است. در پایان این اطلاعیه از 
شهروندان تقاضا شده است با مصرف بهینه آب، امکان استفاده از این نعمت الهی را برای همشهریان خود فراهم کنند. همچنین 

این شرکت در اطلاعیه ای دیگر نسبت به آبرسانی تعدادی تانکر بی نام و نشان در فروش آب به شهروندان واکنش نشان داده است و اعلام 
کرد: متأسفانه در روز های اخیر، تعدادی تانکر بی نام و نشان اقدام به فروش آب آشامیدنی به شهروندان کرده اند. بر همین اساس به استحضار می رساند 
تانکر های آبرسان شرکت آبفای استان دارای آرم و یا همراه با مأموران حراست این شرکت بوده و به صورت رایگان اقدام به توزیع آب می کنند؛ خواهشمند 

است به منظور حفظ سلامتی خود از خرید آب از تانکر های سیار خودداری کرده و در صورت مشاهده تخلف موارد را با شماره ۱22 در میان بگذارید.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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پروژه حلقه چهارم 
حفاظتی شهر اصفهان 

یکی از پروژه های بزرگ 
شهر اصفهان است که 

همواره مورد توجه و 
تاکید مدیران شهرداری 
است به همین منظور در 
ادامه ساخت این پروژه 

تصمیمات لازم برای 
آزادسازی ها و احداث 

کیلومتر 4 تا 7 این پروژه 
اتخاذ شد

وی با تاکید بــر اینکه در 
منطقــه ۱۴ شــهرداری 
اصفهان، خیابان ۳6 متری 
سودان طی روزهای آینده 
افتتاح و میدان امید کلنگ 
زنی می شود، تصریح کرد: 
همچنیــن در منطقــه 7 
تصویب شد یک ورزشــگاه بزرگ و چند 
پروژه دیگر در اوایل مرداد افتتاح و کلنگ 
زنی شود.   شــهردار اصفهان ادامه داد: در 
منطقه ۴ شهرداری اصفهان ۴ پروژه بزرگ 
تحت عنوان مجموعه پــروژه های میدان 
پینارت در دست اقدام است که قرار است 
سه مورد از این پروژه ها به زودی و در روز 
عید غدیر افتتاح شود، یکی از این پروژه ها 
با مشکلات آزادسازی مواجه شده است که 
امیدواریم آن را نیز در کنار سایر پروژه ها 

بتوانیم به مردم تقدیم کنیم.  
وی در ادامه با اشــاره بــه وضعیت پروژه 
ســالن اجلاس ســران، افزود: این پروژه 
یکی از پروژه های مهم شهرداری محسوب 
می شــود، تمام اقدامات لازم برای افتتاح 
مرکز همایش های بین المللی انجام شده 
اســت اما دارای نواقص جزئی است که در 
خصوص رفــع آنها تصمیــم گیری های 
لازم انجام شد.  نوروزی با بیان اینکه سالن 
اجلاس ســران دارای بخش های متعدد 
و بسیار زیادی مانند فضای سبز، خیابان 
ســازی های اطراف و ... است، اضافه کرد: 
آسفالت معابر این پروژه از فردا آغاز و برای 
ســالن اصلی اقدامات نهایی مانند نصب 
صندلی ها، موکت و ... در حال انجام است.  
وی با اشاره به تاسیســات برق این پروژه، 
تاکید کــرد: در این جلســه موضوعات 
مکانیکال و الکتریکال برای ســرمایش و 
گرمایش این پروژه مورد بحث و بررســی 

قرار گرفت.  شهردار اصفهان با بیان اینکه 
برای تامین مالی همه پروژه ها تصمیمات 
لازم گرفته شد، خاطرنشان کرد: آزادسازی 
و زیرســاخت های بخش دیگری از حلقه 
حفاظتی نیز مورد بررسی جدی قرار گرفت 
و قرار شد به ســرعت کار آسفالت آن آغاز 
شود. سه تا چهارکیلومتر دیگر از این پروژه 
در آینده نزدیک قرار است به بهره برداری 

رسیده و در اختیار مردم قرار بگیرد. 
وی افزود: به دلیل تعدد پروژه ها و کارهای 
زیادی که در مناطق و سازمان های مختلف 
انجام شده، بین عید قربان تا عید غدیر همه 
روزه در شهر اصفهان افتتاحیه های مختلف 

شهری برگزار می شود.

   افتتاحیه های مختلف در نوبت اجرا 
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان نیز 
در حاشیه این جلسه با اشاره به پروژه های 
عمرانی مختلف شهر اصفهان، اظهار کرد: 
پروژه حلقه چهارم حفاظتی شهر اصفهان 
یکی از پــروژه های بزرگ شــهر اصفهان 
است که همواره مورد توجه و تاکید مدیران 
شهرداری اســت به همین منظور در ادامه 
ســاخت این پروژه تصمیمــات لازم برای 
آزادســازی ها و احداث کیلومتر ۴ تا 7 این 
پروژه اتخاذ و قرار شد مدیر منطقه ۱۵ ادامه 
اقدامات آزادسازی را انجام دهد تا بتوانیم در 
سریعترین زمان ممکن، تکمیل قسمت هایی 

که قول داده شده بود را انجام دهیم.  
ایرج مظفر تصریح کرد: قرار شــد در این 

پروژه زیرگذر قهجاورستان و خیابان های 
متصل به آن تا پایان تیر و اوایل مردادماه به 
پایان رسیده و مورد بهره برداری قرار بگیرد.

وی اضافه کرد: در این جلســه مقرر شد 
عملیات اجرایی کیلومتــر 2 و 7۰۰ تا ۴ 
همچنین کیلومتر  6۰۰ تــا ۱۰۰۰ آغاز، 
آزادســازی ها انجام و عملیــات اجرایی 
این مسیرها آغاز شــود. امیدواریم با حل 
مشکلات مالی، این بخش های پروژه هر 
چه سریعتر تکمیل شده و در اختیار مردم 

قرار بگیرد.    
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان در 
ادامه با اشاره به پروژه مرکز همایش های 
بین المللی، افزود: این پروژه شــاید تنها 
یک اســم به نظر بیاید اما شامل بخش ها 
و پروژه های متعدد و فراوانی اســت، 9۰ 
هزار مترمربع خیابان ســازی، احداث 8 
ویلا، موتورخانه مجهز، ســالن اصلی، 2۴ 
دفتر اداری، محوطه سازی، روشنایی و ... 
بخش هایی از این پروژه بسیار بزرگ است 
که تاکنون برای احداث این بخش ها ۴۵۰ 
میلیارد تومان هزینه اجرایی از ســال 9۰ 
تاکنون شده است که با آماده شدن سالن 
اصلی تا پایان تیر و اوایــل مردادماه از این 
سالن می توان استفاده و بهره برداری کرد. 
وی تاکید کرد: همچنین در این جلســه 
برای پروژه های مناطــق ۱۵، ۱۴، 7 و ۴ 
تصمیماتی گرفته شــد که امیدواریم این 
پروژه ها نیز در موعد مقرر و تا پایان این ماه 

به بهره برداری برسد.   

   330 میلیــارد تومــان قرارداد 
 جاری در پروژه مرکز همایش های

 بین المللی 
مدیر پروژه مرکز همایش های بین المللی 
شهر اصفهان نیز در این جلســه با اشاره 
به بخش های مختلف این پروژه و میزان 
پیشرفت آن اظهار کرد: سالن اصلی مرکز 
همایش ها با ۱۰۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
در حال انجام کارهای نهایی مانند نصب 
صندلی هــا، موکت و ... اســت، دکوراتیو 
سقف شامل زیرسازی، ســاخت و نصب 
 ترنج ســقف به متراژ 2۰۰ مترمربع انجام 

گرفته است.  
محسن ترابی با اشــاره به اقدامات انجام 
شده در دکوراتیو بدنه با پیشرفت فیزیکی 
96 درصد، افزود: اجرا و تکمیل دکوراتیو 
جایگاه تماشــاچیان، اجرای گلس های 
ورودی اصلی و فرعی و تکمیل نورپردازی 
ورودی سالن اصلی و جایگاه تماشاچیان 
در دکوراتیو بدنه انجام گرفته است.  وی با 
بیان اینکه نورپردازی عمومی سالن شامل 
مهندسی و خرید چراغ جهت نورپردازی 
عمومی ســالن اصلی انجام گرفته است، 
درصد پیشــرفت فضای کنکورس را 97 
اعلام کرد و گفت: اقداماتی نظیر تکمیل 
ســنگ کف کنکورس، نصب شیشه های 
گلس وال راهروی طبقه میانی، مهندسی 
و تکمیل زیرسازی دکوراتیو سردر ورودی 
اصلی سالن اصلی و ... در این بخش انجام 

گرفته است. 

شهردار اصفهان خبر داد:  

افتتاح پروژه های متعدد شهری از  عید تا عید
  شهردار اصفهان گفت: از عید قربان تا عید غدیر همه روزه در شهر 
اصفهان افتتاحیه های مختلف پروژه های شهری برگزار می شود.  
قدرت اله نوروزی، شــهردار اصفهان در حاشیه جلسه هفتگی 
بررسی پیشرفت پروژه  های عمرانی شهرداری اصفهان با حضور 
مدیران شهری گفت: با توجه به روزهای پایانی دوره پنجم مدیریت 
شهری و لزوم جمع بندی اقدامات، همه پروژه ها در مناطق مختلف 

شهر اصفهان مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

      یکی از این پروژه ها با مشکلات آزادسازی مواجه شده است که امیدواریم آن را نیز در کنار سایر پروژه ها بتوانیم به مردم تقدیم کنیم

اخبار اصفهان
گـــزارش
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معاون وزیر صمت در شهرضا بیان کرد:

صدها واحد صنعتی راکد در تملکِ بانک ها
معاون وزیر صمت و رئیس هیأت مدیره و مدیر 
عامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران در بازدید از شهرک صنعتی رازی 
شهرضا و افتتاح تصفیه خانه پساب فاضلاب گفت: در پایان سال ۹۸، 
حدود 2۱ درصدِ واحد های راکد و نیمه راکد در تملک بانک ها بود که این 

رقم در حال حاضر، ۱7 و دو دهم درصد و معادل هزار و ۶00 واحد است.

علی رسولیان افزود: پارسال 2۰۰ واحد از تملک بانک ها درآمد و به چرخه تولید 
بازگشت و هزار و ۵۵7 واحد راکد احیا و 27 هزار شغل جدید ایجاد شد.

وی افزود: امسال، برنامه احیای هزار و 6۰۰ واحدی را داریم که از ابتدای سال، 2۴۰ 
واحد به چرخه تولید بازگشته است.

معاون وزیر صمت گفت: امســال، 7۵۰ واحد تولیدی در کشور به بهره برداری 
رسیده و ۱8 هزار فرصت شغلی ایجاد شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال ، 

افزایش 78 درصدی داشت.
علی رسولیان افزود : احیای واحد های راکد، افزایش ظرفیت واحد های موجود و 
ایجاد هزار کارگاه برای توسعه کسب و کار های کوچک و... در سطح کشور دنبال 

می شود.
معاون وزیر صمت و رییس سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
گفت: اصفهان با بیش از 7۰ شهرک و ناحیه صنعتی بعنوان فعالترین استان در 
کشور محسوب می شود. علی رســولیان در حاشیه افتتاح تصفیه خانه سگزی 
اصفهان نیز افزود: توجه به 2 حوزه تصفیه فاضلاب شــهرک های صنعتی برای 
حفظ سلامت مردم و حفظ محیط زیست از اهمیت ویژه ای برخوردار است. وی 
ادامه داد: تامین آب مورد نیاز صنایع استان اصفهان، موضوع مهمتری است که در 

دستور کار جدی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران قرار دارد.
معاون وزیر صمت اظهار داشت: امروز طرح های  مهمی در زمینه تامین آب پایدار 
در استان به بهره برداری رسید که برای آنها بیش از 2۰۰ میلیارد تومان سرمایه 

گذاری شده است.
وی اضافه کرد: رویکرد جدی و جدید ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران برای تامین آب صنایع، توجه به احداث تصفیه خانه های فاضلاب و 
انتقال آب پساب است.رسولیان خاطرنشان کرد: امروز 2 تصفیه خانه فاضلاب در 
شهرک های صنعتی اصفهان افتتاح شد که یکی از آنها در شهرک صنعتی جی 
با 2۵ میلیارد تومان احداث شده که سرمایه گذاری روز آن بیش از ۵۰ میلیارد 
تومان اســت. وی بیان کرد: روزانه 2 هزار مترمکعب پساب در این تصفیه خانه 
تصفیه می شود که به فضای سبز شهرک های صنعتی برمی گردد. به گفته وی، 
مدول تصفیه خانه شهرک صنعتی سگزی هم امروز با پنج میلیارد تومان سرمایه 
گذاری اولیه بصورت شــبانه روزی 2 هزار مترمکعب پساب را تصفیه می کند. 
معاون وزیر صمت و رییس سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
گفت: تامین به موقع آب برای صنایع استان از اهمیت ویژه ای برخوردار است و 
در سال جاری بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان در زیر ساخت های شهرک ها و نواحی 
صنعتی اصفهان سرمایه گذاری شده است.  2 طرح تصفیه خانه نیز پنجشنبه در 
شهرک های صنعتی جی و سگزی در شهرستان اصفهان با حضور معاون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت و رییس سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران به بهره برداری رسید. این طرح ها شامل مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب 
شهرک صنعتی جی و تصفیه خانه شهرک صنعتی سگزی است. مدول دوم تصفیه 
خانه فاضلاب شهرک صنعتی جی با ظرفیت 2 هزار مترمکعب در روز با اعتبار بالغ 
بر 2۵۰ میلیارد ریال در شهرک صنعتی جی افتتاح شد. این طرح به عنوان اولین 
طرح در شهرک های صنعتی کشور است که به روش »ام بی آر« )یکی از روش های 
فیلتراسیون( انجام شده است. با بهره برداری از این تصفیه خانه که در مدت ۱8 ماه 
احداث شده است 2 هزار مترمکعب به ظرفیت تصفیه خانه شهرک صنعتی جی 
اضافه می شود و ظرفیت این تصفیه خانه به چهار هزار مترمکعب در روز می رسد. 
همچنین تصفیه خانه شهرک صنعتی سگزی با ظرفیت 2۰۰ مترمکعب در روز 
و با اعتبار ۵۰ میلیارد ریال افتتاح شد. در این تصفیه خانه از روش یو ای وی آر و 
هوادهی گسترده استفاده شده که نوعی لجن فعال است. این تصفیه خانه با دبی 
2۰۰ مترمکعب در روز در حد استانداردهای بین المللی است. معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، پنجشنبه به منظور افتتاح شماری از طرح های عمرانی و خدماتی  

و بازدید از شهرک های صنعتی به استان اصفهان سفر کرد.

صنعــــت

نماد یار مهربان
نماد یار مهربان در قالب دیوار نگاره به شکل ماکت کتابخانه با نعداد 2۰۰۰ ماکت 
کتاب با عنوان ها و موضوعات مختلف در محل چهارراه وکلا واقع در خیابان شیخ 
صدوق اجرا و نصب شده است. یکی از اهداف طراحی و اجرا این نماد توسط مدیریت 

شهری توسعه فرهنگ کتابخوانی است./ ایمنا

تابستان گرم در چهارباغ عباسی اصفهان
اکنون که اصفهان گرمترین روزهای سال را پشت 
سر می گذارد اهالی با حضور در چهارباغ دمی از وقت 
 خود را زیر سایه سار درختان آن سپری می کنند.

/ ایرنا

REPORT IMAGES اصفهان در هفته ای که گذشت
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افزایش خروجی آب سد زاینده رود
 خروجی سد زاینده رود از عصر روز جمعه، یازدهم تیرماه برای آبیاری باغات غرب اصفهان افزایش یافت. 
افزایش خروجی آب سد زاینده رود بر اساس مصوبات کارگروه سازگاری با کم آبی صورت گرفته است تا 

با ورود این مقدار آب، از خشک شدن درختان باغات غرب استان جلوگیری شود.  / ایسنا

2

آئین افتتاح پروژه های عمرانی و خدماتی سازمان میادین میوه و تره بار
آئین افتتاح تالار 2۵ میدان مرکزی میوه و تره بار، احداث نیروگاه 26۰ کیلوواتی 
خورشیدی و دیگر پروژه های عمرانی و خدماتی سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان یکشنبه ۱۳ تیرماه ۱۴۰۰با حضور 

شهردار، رئیس شورای اسلامی و جمعی از مدیران شهری برگزار شد. / ایمنا

3

اخبار اصفهان
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر

اخبار اصفهان
گـــزارش



روندواکسیناسیونتاپایانشهریورسرعتپیدامیکند
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی از مردم خواست که آرامش خود را حفظ 

کنند، چرا که تا پایان شهریور روند واکسیناسیون سرعت بخشیده می شود.
 محمدعلی محسنی بندپی اظهار کرد: گلایه مردم از کند بودن روند واکسیناسیون قابل قبول 
است، سیاست ما در مقابل کرونا انفعالی بوده، یعنی بعد از آنکه با پیک اول کرونا مواجه شدیم فکر 
اساسی صورت نگرفت که وارد پیک های بعدی نشویم. متاسفانه حتی ورود به پیک ششم هم 
دور از ذهن نیست، پس باید فکر جدیدی باشد چون تا وقتی سیاست فعلی برقرار است نباید توقع 
داشت. بدان معنا که کرونا جلو آید و ما عقب نشینی کنیم و در همین شرایط شاهد تجمعات و 

گردهمایی ها و عدم رعایت پروتکل ها باشیم.
وی در عین حال گفت: البته در کشورهایی که واکسیناسیون بطور اساسی صورت گرفته همچنان 
بر رعایت پروتکل تاکید دارند.این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با اشاره به رونمایی 
از چند واکسن کرونا، گفت: از مرحله رونمایی تا تولید انبوه فاصله زیادی وجود دارد، برای تولید 
انبوه به زیرساخت ها، مواد اولیه و کارکنان و اعتبارات ریالی و ارزی نیاز است. از بین مجموعه های 

تولید کننده واکسن کرونا، واکسن کوو برکت توانسته به دلیل پشتیبانی های مالی به اهدافش 
برسد و قرار است تا پایان تیر ماه رقم قابل توجهی از واکسن کرونا را تولید و عرضه کند.وی افزود: 
از طرف دیگر از آنجا که واکسن محصول انحصاری در اختیار چند کشور است، ما با تحریم مواجه 
هستیم و لذا باید تمرکز بر تولید داخل باشد. اخیرا هیاتی از کمیسیون بهداشت از مراکز تجمیع 
واکسن بازدیدی به عمل آورد که نشان از سر و سامان یافتن اوضاع دارد.محسنی بندپی با اشاره 
به روند واکسیناسیون در کشور اظهار کرد: تا زمان تزریق واکسن برای دو گروه سنی ۸۰ سال به 
بالا و ۷۵ تا ۸۰ سال مشکل چندانی وجود نداشت و مشکلات زمانی شروع شد که نوبت به واکسن 
گروه سنی ۷۰ تا ۷۵ سال رسید. به این دلیل که افراد زیادی را شامل می شد و از طرف دیگر عامه 
مردم تقاضای تسریع در روند واکسیناسیون داشتند چون هم از زدن ماسک و هم از خود حبسی 
خسته شده اند، این باعث شد با هجمه ای از تقاضای مردم برای دریافت واکسن مواجه شویم، آن 
هم در شرایطی که محدودیت عرضه وجود دارد.این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: با توجه به 
قول دکتر مخبر انتظار می رود تا پایان تیر ماه حدود سه میلیون دُز واکسن کوو برکت عرضه شود تا 
بخشی از نگرانی مردم رفع شده، البته در این شرایط انتظار ما این است که هر فردی بر اساس نوبت 

خود تقاضای دریافت واکسن کند، همانطور که مقام 
معظم رهبری هم در نوبت خودشان واکسن دریافت 

کردند. من به عنوان عضو کمیسیون بهداشت و 
درمان هنوز واکسن نزدم، می توانستم از طرف 
نظام پزشکی واکسن بزنم اما ترجیح دادم که هر 
وقت نوبتم برسد واکســن دریافت کنم. اکنون 

پروتکل های بهداشتی را رعایت کرده و از سفرها 
و تجمعات غیر ضروری پرهیز می کنم.

محسنی بندپی با بیان اینکه رسانه ها باید مردم را به 
داشتن چنین نگاهی ترغیب کنند، گفت: کمبود واکسن 

مطرح است اما مهمتر از آن وجود آرامش روانی در بین مردم است 
که به نظر می رسد بر هم خورده است. مردم فراموش نکنند که سویه دلتا قدرت انتقال بسیار بالایی 

دارد، پس اولویت را بر رعایت پروتکل های بهداشتی به خصوص استفاده از ماسک قرار دهند.
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عضو شبکه راهبردی تحقیقات بیماری های ویروسی کشور با تاکید 
برلزوم اجرای کامل واکسیناسیون عمومی کرونا، گفت: درصورتی 
که واکسیناســیون هموطنان پایان یابد، صادرات واکسن های 
ایرانی کرونا به شرط دارا بودن مجوز سازمان جهانی بهداشت دور 

از دسترس نیست.

ایرنا
گزارش
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دکتر محمدکاظم شاه کرمی 
متخصص ویروس شناســی 
پزشکی  افزود: هرچند اولویت 
اول نظام سلامت کشور، اجرای 
کامل واکسیناسیون عمومی 
کشور است و امید می رود این 
مهم با تسریع در تامین واکسن 
از طریق تولید داخل و واردات واکسن های 
معتبر ظرف چند ماه آینده محقق شود، اما 
با پایان یافتن واکسیناســیون هموطنان، 
صادرات واکسن های تولید داخل می تواند 

انجام شود.
وی ادامه داد: صادرات واکســن های ایرانی 
کرونا مستلزم اخذ تاییدیه از سازمان بهداشت 
جهانی )WHO( و ورود به فهرست موسوم به 
 )EUL )WHO’s Emergency use listing
اســت. برای اخذ تاییدیه، تولیدکننده باید 
پرونده جامع واکسنی را که به تائید سازمان 
غذا و دارو رسیده، به سازمان جهانی بهداشت 

ارسال کند.
وی در پاسخ به این سئوال که آیا این روند در 
مورد واکسن های ایرانی انجام شده است؟ 
ادامه داد: در وبینار علمی که اخیرا دســت 
اندرکاران واکســن کوو ایران برکت برگزار 
کردند، این نکته مطرح شد که فرآیند ثبت 
این واکسن در سازمان جهانی بهداشت شروع 
شده و امید است سایر تولیدکنندگان هم این 

مهم را در نظر داشته باشند.
شاه کرمی ادامه داد: در فرایند اخذ تاییدیه از 
سازمان بهداشت جهانی، ابتدا تمام مستندات 
کیفی مربوط به تولید واکســن طبق فرمت 
مشخصی تهیه و به این سازمان ارسال می 
شود. سپس در آن ســازمان این مستندات 
توسط گروه های مختلف تخصصی از سراسر 
دنیا بررسی و پس از آن، از سایت تولید بازدید 
فنی به عمل می آیــد. در نهایت حاصل این 
دو فعالیت می تواند صدور مجوز برای ورود 
به فهرست EUL باشد و این مجوز به عنوان 
تاییدیــه )WHO Prequalification( برای 
واکسن کووید ۱۹ خواهد بود. این واکسن را 
در صورت داشتن این مجوز، می توان به تمام 

کشور های جهان صادر کرد.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا می توانیم 
ســازنده و صادرکننده واکسن موثر و ایمن 
باشــیم و علاوه بر نیاز داخل، دست دیگران 
را با صادرات محصول بگیریم؟ گفت: پاسخ 
مثبت به این سئوال به دو عامل بستگی دارد 
که اول، ظرفیت تولیــد و دوم، اخذ تاییدیه 

های بین المللی است.
شــاه کرمی افزود: اگر زیرساخت های لازم 
ایجاد و ســاختمان ها، تجهیزات و نیروی 
انسانی کافی فراهم شده باشد، صادرات دور 

از انتظار نیست. حسب اطلاعات منتشر شده، 
خوشبختانه این زیرســاخت ها در شرکت 
دارویی برکت، موسســه رازی و انســتیتو 
پاستور ایجاد شــده یا در حال ایجاد شدن 

است.
وی ادامه داد: از طرف دیگر، شــرکت های 
تولیدکننده باید تلاش کنند تمامی فرایندها 
را مطابق الزامات ســازمان جهانی بهداشت 
انجام دهند تا اخذ تاییدیه در کمترین زمان 
میسر شود. البته اســتقلال تولیدکننده در 
توسعه دانش فنی هم بســیار حائز اهمیت 
اســت و در مواردی که دانش فنی از کشور 
ثالث انتقال داده می شود، صادرات واکسن 
بدون اخذ نظر مساعد شرکت تامین کننده 

دانش فنی، امکان پذیر نیست.
آیا کیفیت واکسن های ایرانی متفاوت 

از مشابه خارجی است؟
وی در پاسخ به ســوالاتی در مورد کیفیت 
واکســن های خارجی و داخلی و نیز بحث 
اعتماد مردم به این واکســن هــا گفت: در 
ساخت و تولید واکســن ها از فناوری های 
مختلفی استفاده می شود، به عنوان مثال در 
تولید واکسن های سینوفارم و سینووک چین 
و بهارات هند و کوویــران برکت از فناوری 
ویروس کشته استفاده شــده است. از این 
فناوری از چندین دهه قبــل تاکنون برای 
تولید واکسن هایی مثل واکسن فلج اطفال 
تزریقی، هاری و هپاتیت آ اســتفاده شده و 

می شود.
متخصص ویروس شناســی پزشکی ادامه 
داد:در تولید واکســن رازی کــوو پارس و 
پاستوکووک و نواوکس از فناوری پروتئین 
نوترکیب استفاده شده که از شاخص ترین 
واکسن هایی که با این فناوری تولید و مصرف 
می شود، می توان به واکســن هپاتیت ب 

اشاره کرد.
عضو شبکه راهبردی تحقیقات بیماری های 
ویروسی کشور گفت: استانداردها و الزامات 
بین المللی تولید واکســن با استفاده از هر 

یک از این فناوری ها در دسترس هستند و 
اگر توسط تولیدکنندگان به درستی رعایت 
شــوند، واکســن از کیفیت لازم برخوردار 
خواهد بود. در هر حال، واکسنی مجوز مصرف 
را می گیرد که هم الزامــات تولید را رعایت 
کرده و هم آزمون های کنترل کیفی را بخوبی 
گذرانده باشد، لذا بهتر است بجای مقایسه 
واکسن های داخلی و خارجی، برخورداری 
هر یک از واکسن های داخلی از کیفیت در 

تراز استانداردهای جهانی را مطالبه کنیم.
وی افزود: در بحث برخورداری از دانش روز و 
مهارت های خاص، به جرات می توان گفت 
دانشمندان و محققان ایرانی اگر از همتایان 
خارجی خود برتر نباشــند، ضعیف تر هم 
نیستند. متاسفانه مهمترین مانع پیشرفت 
دانشمندان ما در بیشتر موارد کمبود منابع 
مالی، تجهیزات، مواد، امکانات و مواردی از 

این دست بوده است.
شــاه کرمی خطاب به منتقدین راه اندازی 
پلتفرم هــای مختلف تولید انواع واکســن 
کووید ۱۹ در کشور گفت: حتی اگر تعدادی 
از این پلتفرم ها برای مقابله با این بیماری به 
کار نیاید، صرف توسعه دانش فنی مربوطه 
بسیار ارزشمند است و به یقین در مواجهات 
احتمالی کشــور با دیگر عوامل عفونی چه 
در قالب انتشــار طبیعی و چــه در مبحث 
بیوتروریســم، بسیار کارگشــا خواهد بود. 
فراموش نکنیم کشورهایی در تولید واکسن 
کووید ۱۹ موفق تر عمل کردند که در سال 
های گذشــته برای توســعه واکسن علیه 
بیماری هایی نظیر سارس )SARS( و مرس 
)MERS( سرمایه گذاری های قابل توجهی 

کرده بودند.
ایرانی ها اعتماد کامل به واکسن های 

داخلی دارند
متخصص ویروس شناسی افزود: مادری که 
فرزند دو ماهه خود را برای واکسیناسیون با 
واکسن داخلی به دست نظام سلامت کشور 
می ســپارد، قطعا به واکســن های داخلی 

اعتماد دارد. علاوه برایــن، این واقعیت که 
دهها هزار نفــر از هموطنان مــا داوطلب 
مطالعات بالینی واکسن های ایرانی کووید 
۱۹ بوده اند و عده زیادی هم منتظر ورود این 
واکسن ها به مراکز واکسیناسیون هستند، 
بیانگر اعتماد کامل به واکســن های ایرانی 
است. در این میان شــاید تعداد محدودی 
از هموطنان دچــار تردید باشــند که آن 
هم بدلیل نداشــتن اطلاع کافی از تســلط 
تولیدکنندگان بر الزامات فرایندهای تولید 
و وجود اهرم های قوی نظارتی سازمان غذا 

و دارو باشد.
متخصص ویروس شناسی افزود: با این که 
گفته که مردم به تولیدات موسســه رازی و 
انستیتو پاســتور اعتماد ندارند، ابدا موافق 
نیستم. انستیتو پاســتور و موسسه رازی با 
قریب صد سال قدمت از مراکز شناخته شده 
جهانی هستند. انستیتو پاستور افتخار ریشه 
کنی بیماریهای طاعون و وبــا را در کارنامه 
دارد. واکســن های انســانی، دامی و طیور 
تولیدی موسســه رازی نیز بطور مستقیم و 
غیر مستقیم ســلامت مردم را از والدین تا 

فرزندان را تضمین کرده و تضمین می کند.
وی افزود: به عنوان کسی که بیش از ۲۵ سال 
در حوزه تولید واکســن خدمت کرده لازم 
اســت این موضوع را عنوان کنم که تقریبا 
در تمام موارد، وقتی کــه خادمان مردم در 
صنعت واکسن محصول جدیدی را تولید می 
کنند، از آنجایی که به کار خود ایمان دارند 
درخواست دارند و حاضر هستند که به عنوان 
پیش قراولان فاز یک مطالعات بالینی، ابتدا 
واکســن را روی خود و همــکاران داوطلب 

آزمایش کنند.
عضو شبکه راهبردی تحقیقات بیماری های 
ویروسی کشور گفت: از طرف دیگر، سازمان 
غذا و دارو )و بــه ویــژه اداره بیولوژیک آن 
ســازمان( به عنوان نهاد ناظر بــه الزامات و 
مقررات بین المللی تولید واکسن واقف بوده 

و بر تمام فعالیت ها نظارت کامل دارد.

ایرانمیتواندصادرکنندهواکسنکروناباشد
متخصص تغذیه:

افرادبرایزدنواکسنکرونانبایدناشتاباشند
 این روزها براساس برنامه زمان بندی شده گروه های سنی ۶۰ تا ۶۵ سال اقدام به 
تزریق واکسن کرونا می کنند و به گفته مسئولان کمتر از یک ماه دیگر، واکسیناسیون 
عمومی نیز شروع خواهد شد.اما یکی از شایع ترین سوال های افراد، پس از نوع واکسن 
و میزان اثرگذاری آن، تاثیر نوع تغذیه در اثر بخشی واکسن کرونا است.از همین رو 
برای چرایی هرچه بیشتر این مسئله به سراغ دکتر محمد سیمیاری متخصص تغذیه 
و پژوهشگر مرکز تحقیقات دانشگاه علوم پزشــکی قزوین رفتیم و با وی به گفتگو 

پرداختیم.
نکات مهم تغذیه ای قبل از انجام واکسیناســیون علیه ویروس کرونا را 

بفرمایید؟
یکی از مهمترین نکاتی که در زمان واکسیناسیون کرونا مطرح است؛ ناشتا نبودن 
افراد است. سرگیجه، حالت تهوع و افت فشار به دلیل انتقال استرس، یکی از بارزترین 
خصوصیات تمام واکسن ها و درمان های تهاجمی است بنابراین برای جلوگیری از 
بروز این مشکلات در هنگام واکسن زدن، لازم است صبحانه یا میان وعده ساده ای 
مصرف شود و شب قبل از واکسیناسیون نیز غذای سبک مانند سوپ حاوی مرغ، 
سبزی های تازه و مواد حاوی آهن و ویتامین مانند اسفناج، جعفری، کلم بروکلی 
میل شود.همچنین مصرف موادی چون شیر، میوه، تخم مرغ، لقمه نان و پنیر همراه 

با گوجه فرنگی و خیار توصیه می شود.
قبل و بعد از واکسیناسیون کدام مواد غذایی را باید بیشتر مصرف کنیم؟

آب و مایعات فراوان، استفاده از مواد غذایی ضد التهاب، مصرف سبزیجات، میوه جات و 
مرکبات، مصرف منابع غذایی پروتئینی و مکمل ویتامین دی ازجمله باید های تغذیه 

ای به هنگام قبل بعد از واکسن کرونا است.
تامین آب بدن به میزان کافی قبل و بعد از تزریق واکسن کووید ۱۹ بسیار مهم است.

مصرف مایعات کافی، نه تنها سبب عملکرد بهتر بدن در شرایط واکسیناسیون می 
شود بلکه از افت فشار خون در افرادی که معمولا ترس از آمپول و یا واکسن دارند نیز 

جلوگیری می کند.
افرادی که مبتلا به بیماری های قلبی وعروقی، فشار خون بالا یا بیماری های ریوی 

هستند در خصوص میزان مصرف مایعات باید با پزشک خود مشورت کنند.
همچنین رعایت طولانی مدت یک رژیم غذایی سالم، پاسخ ایمنی بدن را بهبود می 
بخشد و به ما کمک کند تا علاوه بر مبارزه بهتر با عفونت ها، پاسخ ایمنی قوی تری به 

واکسیناسیون داشته باشیم.
مصرف بیشتر غذاهای تازه و طبیعی مانند میوه ها، سبزی ها، ماهی های چرب، آجیل 
و مغز دانه ها به کارکرد بهتر سیستم ایمنی کمک می کند چراکه التهاب کمتری در 

بدن ایجاد می کند.
ویتامین D تنها ویتامینی است که به مقدار لازم از منابع غذایی تامین نمی شود و 
براساس دستورالعمل های وزارت بهداشت، لازم است ماهانه یک عدد مکمل ۵۰ هزار 
واحدی برای تقویت سیستم ایمنی بدن البته به جز در مادران باردار که دوز روزانه 

۱۰۰۰ واحدی دریافت می نمایند؛ مصرف شود.
قبل و بعد از واکسیناسیون از چه غذاهایی پرهیز کنیم؟

مصرف فست فودها، غذاهای چرب، سنگین و پرنمک و همچنین نوشیدنی های خیلی 
شیرین که موجب تضعیف سیستم ایمنی می شود، پیش و پس از واکسیناسیون 

توصیه نمی شود البته پرهیز از این گونه مواد خوراکی را کلا توصیه نمی کنیم.
همچنین توصیه می شود؛ از مصرف روغن های نباتی جامد و نیمه جامد، روغن ها و 

چربی های حیوانی به دلیل تحریک و ایجاد التهاب پرهیز نمایید.
درخصوص راهکارهای تغذیه ای برای مقابله با برخی عوارض احتمالی ناشی 

از واکسیناسیون توضیح بفرمایید؟
غالبأ عوارض ناشی از واکسن به طور معمول از ۱۲ ساعت تا کمتر از ۷ روز بعد از تزریق 
واکسن به طور متغیر و خفیف در بعضی افراد ممکن است رخ دهد و در موارد بسیار 

نادر برخی عوارض ممکن است یک ماه بعد از واکسیناسیون بروز یابد.
عموما تب، کوفتگی بدن، تهوع و استفراغ، ضعف و بی حالی، اسهال یا یبوست و بی 

اشتهایی از عوارض پس از تزریق واکسن است.
افراد می توانند درصورتی که با تب مواجه شدند؛ با مصرف مایعات و غذاهای آبدار 
و همچنین مصرف میوه هایی چون موز، آلو، زرد آلو، طالبی، کیوی و پرتقال و انواع 

سبزیجات نظیر اسفناج و جعفری از میزان دمای بدن خود بکاهند.
برای کاهش کوفتگی و خستگی بدن نیز مصرف مصرف منابع غنی از امگا سه مانند 
ماهی بویژه ماهی سالمون، گردو، تخمه آفتابگردان، سبزی های برگ سبز، تخمه کدو، 

غلات کامل، بادام زمینی، شکلات تلخ، چای و قهوه توصیه می شود.

گزارش

در ساخت و تولید 
واکسن ها از فناوری 

های مختلفی 
استفاده می شود، 
به عنوان مثال در 

تولید واکسن های 
سینوفارم و سینووک 

چین و بهارات هند 
و کوویران برکت از 

فناوری ویروس کشته 
استفاده شده است. از 
این فناوری از چندین 
دهه قبل تاکنون برای 

تولید واکسن هایی 
مثل واکسن فلج 

اطفال تزریقی، هاری 
و هپاتیت آ استفاده 

شده و می شود.

سبک زندگی

تغذیه مناسب هنگامی که هوا گرم می شود می تواند 
عامل مهمی بــرای مقابله با گرما باشــد و در صورت 
بی توجهی به تغذیه ممکن اســت افــراد در معرض 

بیماری های ناشی از تنش گرمایی قرار گیرند.
 زیبا کاوه یی استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی  افزود: 
تغییراتی که گرما در روند زندگی ما ایجاد می کند روی نحوه 
تغذیه  هم اثر می گذارد. بسیاری از افراد هنگام گرم شدن هوا 
بی اشتها می شوند و ممکن اســت با از دست دادن اشتها مواد 

مغذی مورد نیاز خود را از طریق غذا دریافت نکنند.
 وی اظهار داشــت: با افزایش تعریق که واکنشی طبیعی برای 
کاهش دمای بدن بوده، ممکن است بخشی از ریزمغذی ها به 
خصوص آنها که نقش الکترولیتی در برقراری تعادل دمای بدن 
را دارند دفع شــده و افزایش بیش از حد این فرآیند مشکلات 

ناشی از کمبود را ایجاد می کند.
 این متخصص تغذیه ادامه داد: مواد مغذی که در گرما باید به 
آنها توجه کرد شامل آب به عنوان مهمترین عامل، ریزمغذی 
هایی مانند ویتامین های ب و ث و مــواد معدنی مهمی مانند 
کلسیم، پتاسیم و سدیم هستند و اختلال در میزان هریک از این 

ریز مغذی ها به خصوص مواد معدنی مانند کلسیم و پتاسیم، 
بدن را در معرض خطرات ناشی از گرمازدگی قرار می دهد.

 کاوه یی، افزاش ضربان قلب، خستگی مفرط و احتمال از حال 
رفتن را بخشی از علایم کمبود ریز مغذی ها در بدن دانست و 
تصریح کرد: برای پیشــگیری از اثرات مخرب گرما بر بدن باید 
مایعات کافی به خصوص آب کافی بنوشیم، رنگ ادرار شاخص 
خوبی بوده برای اینکه بدانیم بدن به میزان مناســب هیدراته 
است یا خیر. هر چه ادرار پررنگ تر باشــد نشانه کم آبی بدن 

است و باید به سرعت مایعات مورد نیاز برای بدن تامین شود.
 به گفته وی، اگر از آن دســته افرادی هســتید که نمی توانند 
آب خالص بنوشند توصیه می کنیم از ترکیب آب و حلقه های 
لیموی ترش و پره های نعناع بدن شــکر برای خود نوشیدنی 
درست کنید و البته استفاده از روش های سنتی مانند نوشیدنی 
های خیار و سنکنجبین، خاکشیر و تخم شربتی را هم به برنامه 

روزانه تان اضافه کنید.
 این استاد دانشــگاه افزود: استفاده از ســبزی ها و میوه ها به 
خصوص آن دســته از میوه هایی که آب بیشتری دارند راهکار 
خوبی برای گرمازدگی  اســت، آنها مواد غذایی مناسبی برای 

آبرســانی به بدن هســتند و مواد مغذی 
مانند ویتامین ها و مواد معدنی را به بدن 
می رســانند و هم به دلیل وجود فیبر در 
ترکیب آنها می توانند آب بیشتری را در 
بدن نگهدارند و مانع از دفع آب مورد نیاز 

از بدن شوند.
 کاوه یی ادامه داد: جایگزینی ســدیم 
و پتاســیم از دســت رفته در تعریق با 
مصرف میوه های حاوی پتاسیم مانند 
موز و یا ســبزی هایــی مانند کرفس 

روش تغذیه ای مناســبی است و اســتفاده متعادل از 
چربی های خوب منبع امگا ۳ به ســوخت و ساز مناسب بدن 
کمک می کنند و از اتلاف انرژی و آب کــه در فرآیند هضم و 
جذب مواد غذایی خیلی سرخ شــده و سنگین به هدر می رود 

جلوگیری می کند.
 وی تاکید کرد: اســتفاده از برخی ترکیبــات خنک کننده ی 
طبیعی که در ســبزی هایی مانند نعناع وجود دارند به کاهش 
کلی دمای بــدن کمک می کنند و خــودداری از مصرف مواد 

یی  ا غذ
که باعث دفع آب از بدن می شوند مانند 

کافئین و شیرینی ها در فصل گرما می تواند به حفظ آب بدن 
کمک کند. بنابر این مصرف این مواد غذایی در فصل گرم می 

بایست کمتر شود.
 کاوه یی در پایان گفت: ساعات خیلی گرم روز را در محل های 
خنک طی کنید،  مایعات کافی بنوشــید و از خوردن غذاهای 

چرب و سنگین خودداری کنید.

کدام موادغذایی برای تابستان و گرما مناسب است؟

درتابستانعینک
آفتابیراجدیبگیرید

بیشتر ما می دانیم که اگر از پوست 
خود در برابر آفتاب محافظت نکنیم، 
دچار آفتاب سوختگی می شود و 
آسیب می بیند، اما تعداد کمی به 
این موضوع توجه دارند که اثرات 
نور خورشید برای چشم نیز مضر 

است.
 اکنون نتیجــه مطالعه محققان 
»بنیاد سرطان پوست استرالیا« 
نشان داد که حساسیت چشم به 
 )UV( اشــعه های ماورای بنفش
نامرئی نور خورشید ۱۰ برابر بیشتر 
از حساسیت پوســت به این اشعه 
هاست. این مطالعه نشان داد که قرار 
گرفتن طولانی مدت در معرض نور 
خورشید نه تنها کره چشم را دچار 
آفتاب ســوختگی می کند، بلکه 
باعث ابتلا به وضعیت هایی مانند 
آب مروارید و دژنراســیون ماکولا 
مرتبط با افزایش سن می شود که 
تهدیدی برای بینایی محســوب 

می شوند.
 هر دوی این بیماری ها یعنی آب 
مروارید و دژنراســیون ماکولا با 
افزایش سن ارتباط دارند اما قرار 
 UV گرفتن در معرض اشعه های
نور خورشــید خطر ابتلا به آنها را 
افزایش می دهد. به علاوه بر اساس 
اعلامیه »آکادمی چشم پزشکی 
آمریکا«، ۱۰ درصد از موارد ابتلا به 
سرطان های پوست در پوست نازک 
پلک رخ می دهد و ســرطان می 

تواند در کره چشم نیز ایجاد شود.
 به همین دلیل اســت که اکنون 
محققان به اندازه استفاده از کرم 
های ضد آفتــاب به اســتفاده از 
عینک های آفتابی در تمام روزهای 
فصل تابســتان تاکید دارد. اشعه 
فرابنفش به قرنیه و شبکیه چشم 
آسیب می  رساند. اشــعه ماورای 
بنفش خورشــید دارای سه نوع 
 A اســت. نوع C و B ،A طول موج
توسط عدسی چشــم جذب می  
شــود و ضرری برای چشم ندارد. 
نوع B موجب ســوختگی پوست 
می  شود و می تواند موجب کوری 
برگشــت  پذیر شــود و فرد برای 
۱۲ تا ۴۸ ساعت بینایی خود را از 
دســت بدهد و در طولانی مدت، 
آب مروارید، تغییــر در مرکز دید 
و ناخنک چشــم را به وجود آورد. 
نوع C در لایه ازن جذب می  شود 
و به زمین نمی  رسد. استفاده از یک 
عینک آفتابی  اســتاندارد و خوب 
می تواند از ورود اشعه فرابنفش به 

داخل چشم جلوگیری کند.
ویژگی های مهم یک عینک 

آفتابی استاندارد
 فریم و دســته عینک آفتابی باید 
به گونه  ای باشد که حداقل نور از 
اطراف به چشــم برسد و از طرفی 
فاصله آن از چشــم  ها به اندازه ای 
باشد که مژه  ها به عینک برخورد 
نکند. عینک  های دارای دسته پهن 
گزینه مناسبی اســت چون از دو 
طرف از چشم  ها محافظت می  کند. 
عینک آفتابی استاندارد باید از زیر 
ابروها تا نزدیک گونه  ها را پوشش 
دهد، بهتر اســت همراه عینک از 

کلاه آفتابی هم استفاده شود.
 از ســوی دیگر رنــگ لنز عینک 
آفتابی ضمانت کننده کیفیت بهتر 
آن نیست. بعضی از لنزها در قسمت  
های فوقانی رنگ تیره  تر و در بخش  
های پایینی رنگ روشن  تری دارند. 
به عبارتی قسمت بالایی محافظت 
بیشــتری در مقابل نور خورشید 
داشته و قسمت پایینی برای دید 
بهتر طراحی شده است. رنگ سبز 
و خاکستری لنزها تمام شعاع  های 
نوری را به یک اندازه از خود عبور 
می  دهد و برای انواع فعالیت  های 

ورزشی و بیرونی مناسب است.
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The Purchasing Managers’ 
Index for the housing sector in 
the third month of the current 
Iranian year (May 22-June 21) 
settled at 60.55 from 57.14 in 
the preceding month (April 
21-May 21), indicating a 
5.97% increase, Iran Chamber 
of Cooperatives reported.
PMI is an indicator of the 
health of economic sectors 
and provides information 
about current business 
conditions to decision-
makers, analysts and 
purchasing managers. 

Raw material inventory, 
employment conditions, new 
orders, supplier deliveries 
and export/production 
conditions were among the 
criteria quizzed, yielding a 
final score of between 1 and 
100. 
If a business scores 50, it 
means that no change has 
been perceived compared to 
the previous month, while 
scores higher or lower than 
50 indicate that the business 
is booming or stagnating 
respectively. 

 Iran nearly 
zeroes 
electricity 
exports amid 
surging 
domestic 
demand
Iranian Energy 
Ministry's Spokesman 
for Electricity Industry 
Mostafa Rajabi Mashhadi 
said on Wednesday the 
country has stopped 
electricity exports to 
neighboring countries 
due to the surge in 
domestic demand and 
only 50 megawatts 
(MW) of electricity is 
exported to Afghanistan 
at the moment.
According to Rajabi 
Mashhadi, the imports 
of electricity, on the other 
hand, have been raised to 
650 MW and the country 
is currently importing 
electricity from 
Turkmenistan, Armenia, 
and Azerbaijan, ISNA 
reported.
The official had 
announced on Tuesday 
that the country’s power 
plants are currently able 
to generate only 54,000 
MW of electricity which 
is nearly 12,000 MW less 
than the domestic power 
demand.
According to Mashhadi, 
daily electricity 
consumption in 
Iran reached 66,250 
megawatts (66.25 
gigawatts) on Monday, 
registering a new record 
in the history of Iran’s 
electricity industry as 
a new heatwave has 
blanketed the country 
over the past few days.
The mentioned figure 
was 8,000 MW more 
than the consumption 
in the previous year’s 
peak period, and 10,000 
MW more than the 
figure in the previous 
year’s same date, he  
said.
The official further 
noted that each degree of 
temperature rise would 
boost the country’s 
electricity consumption 
by 1,500 MW and the 
temperature is expected 
to increase even more in 
the coming days.
He underlined the 
increasing use of air 
conditioning devices in 
the summer period as 
one of the major reasons 
for the increase in the 
country’s electricity 
consumption, calling on 
people to manage their 
consumption and use the 
automatically regulated 
devices to decrease 
energy waste.
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R a s o u l 
K o u h e s t a n i -
Pajouh, the 
director-general 
of Isfahan’s 
c u s t o m s 

department, said 
that 570,025 tons of 
commodities worth 
$368.073 million was 
exported from the 
province in the first 
quarter, showing also 82 
percent rise in terms of 
weight.
Existence of the 
industrial hubs in 
the province such as 
steel, textiles, home 
appliances, paints, and 
military industries is 
one of the reasons for the 
importance of Isfahan 
Customs.
As announced by 
the head of Islamic 
Republic of Iran Customs 
Administration (IRICA), 
the value of Iran’s non-oil 
exports reached $10.7 
billion in the first three 
months of the current 
Iranian calendar year, 
up 69 percent compared 
to the last year’s same 

period.
According to Mehdi Mir-
Ashrafi, Iran exported 
30 million tons of non-
oil commodities in 
the mentioned three 
months, registering 
a 38-percent rise 
compared to the figure 
for the last year’s Q1.
Meanwhile, some 8.4 
million tons of goods 
valued at $10.2 billion 
were also imported 
into the country in the 
said period to register a 
34-percent rise in terms 
of value compared to the 
last year’s same quarter.
In total, the Islamic 
Republic traded 38.4 
million tons of non-
oil goods worth $20.9 
billion with its trade 
partners in the first 
quarter of the current 
Iranian calendar year, 

up 25 percent and 
50 percent in terms 
of weight and value, 
respectively, Mir-Ashrafi 
said.
According to the official, 
the country’s trade 
balance was $476 million 
positive in the mentioned 
time span.
Iran's top five non-oil 
export destinations 
during this period were 
China with $3.1 billion 
worth of exports, Iraq 
with $2.3 billion, the 
United Arab Emirates 
(UAE) with over $1.3 
billion, Turkey with $595 
million, and Afghanistan 
with $570 million.
Meanwhile, the country’s 
top five sources of 
imports during these two 
months were the UAE 
with $3.2 billion, China 
with $2.2 billion, Turkey 

with $1 billion, Germany 
with $414 million, and 
Switzerland with $384 
million worth of imports.
The official also noted 
that over 2.742 million 
tons of goods were 
transited through 
Iran in the said 
period, registering 
a 121-percent rise 
compared to the same 
period in the previous 
year.
The value of Iran’s non-
oil trade stood at $73 
billion in the past Iranian 
calendar year (ended on 
March 20).
According to Mir-Ashrafi, 
Iran’s non-oil export was 
112 million tons valued 
at $34.5 billion, while 
that of import was 34.4 
million tons worth $38.5 
billion in the past year, 
the official added.

Iran keen to partake in 
Azerbaijan’s economic 
projects
 Iran’s East Azarbaijan province has expressed 
readiness to collaborate in implementing economic 
and constructional projects of Azerbaijan Republic in 
its newly liberated territories.
Ali Jahangiri, deputy governor of East Azarbaijan 
province for economic affairs, told reporters on 
Wednesday at the end of a three-day visit to Baku 
(capital city of Azerbaijan Republic) that Iranian 
companies active in production of industrial and 
building materials are ready to cooperate in 
construction projects in lands freed from Armenia 
following a six-week war between Baku and Yerevan 
in 2020.
The cost of transportation of bulky goods is an important 
issue; so, East Azarbaijan province, especially Tabriz 
(capital city of the province), is the best place to deliver 
commodities to Azerbaijan Republic due to the vicinity, 
the provincial official said, noting that foreign companies 
can also procure a part of their required commodities 
from this province.
Heading an economic delegation, Jahangiri added that 
the two sides discussed the ways to expand cooperation 
in particular in civil and infrastructure projects in the 
liberated areas.
The three-day visit was coordinated by Iran’s embassy 
in Azerbaijan Republic in order to pave the ground for 
reviewing strategies to bolster economic and industrial 
cooperation between the two countries.
He pointed out to the constructive talks between 
authorities of both countries as well as readiness to 
increase joint investments. The two sides further held 
talks on holding an exhibition in a bid to showcase Iran’s 
industrial and economic capacities in Baku.
According to the deputy governor, both parties 
emphasized on the need for abandoning traditional 
trade in order to promote technological and industrial 
cooperation.

Economy experts call for 
revising bill on CBI structure
 A group of economy experts has written a letter to the 
head of the Iranian parliament’s Economy Committee 
calling for revising a bill passed on the responsibilities, 
goals, structure, and duties of the Central Bank of Iran 
(CBI), IRNA reported.
The parliament had passed the mentioned bill on “CBI 
responsibilities, goals, structure and duties” in an open 
session on May 16.
According to the Parliament Economic Committee, 
this bill is supposed to amend the country’s monetary 
and banking law approved in 1973; the bill is aimed at 
preserving the value of the national currency.
The bill is also going to make sure that the central bank 
would act more independently to be able to monitor and 
deal with irregularities that are relatively independent 
of the government.Economy experts have called for 
parts of the mentioned bill to be amended, saying that 
if the reforms are not implemented, the bill will not be 
effective in reforming the legal structure of the country’s 
monetary and banking system.The experts have 
stressed that the central bank must be independent, 
powerful, and accountable to be able to control inflation.
According to experts, the conditions of the country's 
financial sector show that delaying the updating of 
monetary and banking laws is no longer permissible, 
and improving the productivity of the real productive 
sector depends on financial reforms; reforms that 
include a fundamental review of the legal capacity of 
the country's financial sector.They emphasize that in 
order to strengthen the authority of the CBI governor, 
his dismissal before the end of his term should be subject 
to the president's consultation with non-executive 
members of the supreme board, and only allowed in case 
of proven negligence in performing duties.

Exports from Isfahan province up 
%150 in a quarter on year
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‘Developing downstream 
petchem industries to 
create more added-value'
 Developing downstream industries in Iran’s 
petrochemical sector is going to create three 
times more added value than selling raw 
materials, a National Petrochemical Company 
(NPC) board member said.
According to Abdolhossein Bayat, the value of 
petrochemical product exports stands at $2.7 
billion which indicates that $3,000 more revenue 
has been earned for each ton of petrochemical 
exports compared to selling raw materials.
Speaking at the International Conference of 
Export Development in Polymer Industries in 

Tehran on Tuesday, Bayat said: “We are trying to 
steer the economy in a direction that is oil-based 
instead of "oil-dependent", and the development 
of complementary downstream industries is an 
example of this principle.”
“We are not going to produce oil as black gold 
and sell it to others to process it into white gold 
[petrochemical products], the added value of 
petrochemical products is much more than black 
gold [raw oil], so oil must be converted to other 
products by downstream industries so that all 
could benefit from it,” he said.
The official noted that in addition to creating more 
added value, developing downstream industries 
would create more job opportunities making the 
economy more resilient in the face of external 
factors like sanctions.

The petrochemical industry plays a crucial role 
in Iran’s non-oil economy, as the export of such 
products is the second-largest source of revenue 
for the country after crude oil. Petrochemical 
exports already constitute nearly 33 percent of 
the country’s non-oil exports.
Facing the restrictions that the unjust U.S. 
sanctions brought about for the oil industry, its 
development has not been halted and, with a 
change in strategies, the Oil Ministry has been 
distancing itself from crude selling and is moving 
toward the production of products with more 
value-added.
One of the major areas for the realization of this 
goal has been the petrochemical industry, where a 
wide range of valuable products can be produced 
from Iran’s vast oil and gas resources.

Existence of the 
industrial hubs in 
the province such 
as steel, textiles, 
home appliances, 
paints, and military 
industries is one 
of the reasons for 
the importance of 
Isfahan Customs.

Housing PMI Maintains Upward Monthly 
Impetus

 The value of exports from Isfahan province 
rose 150 percent during the first quarter of the 
current Iranian calendar year (March -21June 
21), as compared to the first quarter of the past 
year, a provincial official announced.



Speaking to Ria 
Novosti at the end of 
Thursday’s Astana-
format meeting in 
Nur-Sultan, Senior 
Assistant to Iranian 
Foreign Minister 
in Special Political 

Affairs Ali-Asghar Khaji noted 
that not all views of Iran and 
Russia regarding Syria are the 
same. “We should not forget 
that neither we nor Russia are 
decision makers for Syria; we 
have viewpoints but the Syrian 
people and government will 
make decisions.”The main 
decision for resolving the 
Syrian issues should be taken 
by the country’s people and 
government, he highlighted.
Elsewhere, he said that any 
humanitarian aid to Syria 
should be done through the 
Syrian government with 
a respect to the country’s 
territorial integrity.The 
Iranian delegation held 
separate meetings with 
delegations from Lebanon, 
UN, Red Cross, and Iraq 
regarding the Syrian issue on 
Thursday.
During the meetings, different 
issues were discussed 
including the status of Syrian 
refugees in other countries 
and their repatriation, and 
swapping of prisoners of war.   
Here is the full text of the 
statement by representatives 
of Iran, Russia and Turkey 
on the 16th International 
Meeting on Syria in the Astana 
Format (Nur-Sultan, 7-8 July 
2021)
The representatives of the 
Islamic Republic of Iran, 
the Russian Federation 
and the Republic of Turkey 
as guarantors of the Astana 
format:
1. Reaffirmed their 
strong commitment to the 
sovereignty, independence, 
unity and territorial integrity 
of the Syrian Arab Republic 
as well as to the purposes 

and principles of the UN 
Charter and highlighted that 
these principles should be 
universally respected and 
complied with;
2. Expressed their 
determination to continue 
working together to combat 
terrorism in all forms and 
manifestations and stand 
against separatist agendas 
aimed at undermining the 
sovereignty and territorial 
integrity of Syria as well as 
threatening the national 
security of neighboring 
countries. Condemned the 
increasing terrorist activities 
in various parts of Syria which 
result in loss of innocent lives 
including the attacks targeting 
civilian facilities. Agreed to 
continue their cooperation in 
order to ultimately eliminate 
DAESH/ISIL, AlNusra Front 
and all other individuals, 
groups, undertakings and 
entities associated with Al-
Qaeda or DAESH/ISIL, and 
other terrorist groups, as 
designated by the UN Security 
Council, while ensuring the 
protection of civilians and 
civilian infrastructure in 
accordance with international 
humanitarian law. Expressed 
serious concern with the 
increased presence and 
terrorist activity of “Hayat 
Tahrir al-Sham” and other 
affiliated terrorist groups as 
designated by the UN Security 
Council that pose threat to 
civilians inside and outside the 
Idlib de-escalation area;
3. Reviewed in detail 
the situation in the Idlib 
de-escalation area and 

highlighted the necessity to 
maintain calm on the ground 
by fully implementing all 
agreements on Idlib;
4. Discussed the situation in 
the northeast of Syria and 
agreed that longterm security 
and stability in this region 
can only be achieved on the 
basis of preservation of the 
sovereignty and territorial 
integrity of the country. 
Rejected all attempts to 
create new realities on the 
ground, including illegitimate 
self-rule initiatives under 
the pretext of combating 
terrorism. Reaffirmed their 
determination to stand 
against separatist agendas 
in the east of the Euphrates 
aimed at undermining the 
unity of Syria as well as 
threatening the national 
security of neighboring 
countries. Expressed 
concern, in this regard, with 
the increasing hostilities 
against civilians. Reiterated 
their opposition to the illegal 
seizure and transfer of oil 
revenues that should belong 
to the Syrian Arab Republic;
5. Condemned continuing 
Israeli military attacks 
in Syria which violate 
the international law, 
international humanitarian 
law, the sovereignty of Syria 
and neighboring countries, 
endanger the stability and 
security in the region and 
called for cessation of them;
6. Expressed their conviction 
that there could be no 
military solution to the Syrian 
conflict and reaffirmed their 
commitment to advance 

viable and lasting Syrian-
led and Syrian-owned, UN-
facilitated political process 
in line with the UN Security 
Council Resolution 2254;
7. Emphasized the important 
role of the Constitutional 
Committee in Geneva, created 
as a result of the decisive 
contribution of the Astana 
guarantors and in furtherance 
of the decisions of the Syrian 
National Dialogue Congress 
in Sochi;
8. Expressed the need for the 
early holding of the 6th round 
of the Drafting Commission 
of the Syrian Constitutional 
Committee in Geneva. In 
this regard, reaffirmed their 
determination to support the 
Committee's work through 
continuous interaction with 
the Syrian parties to the 
Constitutional Committee and 
the UN Secretary-General’s 
Special Envoy for Syria Geir 
O. Pedersen, as facilitator, in 
order to ensure its sustainable 
and effective functioning;
9. Expressed the conviction 
that the Committee in its work 
should respect the Terms of 
Reference and Core Rules 
of Procedure to enable the 
Committee to implement its 
mandate of preparing and 
drafting for popular approval 
a constitutional reform as 
well as achieving progress in 
its work and be governed by 
a sense of compromise and 
constructive engagement 
without foreign interference 
and externally imposed 
timelines aimed at reaching 
general agreement of its 
members.

Illegal US sanctions 
endangering Iranians' health
Illegal US sanctions 
endangering Iranians' health
A top Iranian diplomat slammed illegal US sanctions 
against Iran, noting that such sanctions have 
undermined Iranian people’s health.
Endangering the health and security of people 
with political aims is by no means legal, rather, it 
is a war crime and a crime against humanity, said 
Ambassador and Permanent Representative of the 
Islamic Republic of Iran to the United Nations Majid 
Takht Ravanchi on Thursday at a high-level meeting 
(HLM) of UN General Assembly on HIV/AIDS.
Referring to progress made by Iran in the field of 
dealing with HIV and controlling the disease, the 
ambassador said despite all scientific progress in 
this area, the Islamic Republic of Iran is still suffering 
from cruel unilateral sanctions of the US which are 
against UN Charter and international law.
The illegal sanctions have led to a reduction in the 
budget allocated to dealing with the HIV and have 
negatively affected the healthcare system, he said, 
adding that the embargoes prevent the import of 
medical equipment and technology.
Amid the current pandemic and its consequences, 
the negative results of unilateral sanctions on 
Iran’s public health, especially on women, children, 
adolescents, the elderly, and those suffering from 
disabilities, have increased.
He went on to say that implementation of HIV/AIDS 
policies, including the Political Declaration, must be 
consistent with the laws and development priorities 
of Member States.  They must also respect various 
religious values and cultural backgrounds.
Gharibabadi reacts to false claims of 
Saudi envoy in Vienna
 Iran's ambassador and permanent representative to 
Vienna-based international organizations reacted to 
the baseless claims of the Saudi representative in Vienna.
"For Saudi Arabia, the IAEA is not being provided with 
even minimum necessary verification authorities", 
Iran's Ambassador and Permanent Representative to 
International Organizations said in a tweet on Thursday.
He made the remarks in reaction to the baseless claims 
of the Saudi regime's representative to the IAEA who 
accused Iran of trying to acquire a nuclear weapon.
"A failure to implement the safeguards by rescinding the 
SQPs, could allow them to hide certain nuclear activities 
without them being subject to the IAEA inspections", 
Kazem Gharibabadi added.
The Atomic Energy Organization of Iran has informed 
IAEA of its plan to produce uranium silicide fuel at 
Tehran Research Reactor, Iran's envoy said on July 7, 
adding that its operations began immediately.
Uranium silicide fuel is a modern type of nuclear fuel the 
technology of which is only available in a few countries, 
Kazem Gharibabadi noted.
Saying that the research and development process 
of producing silicide had begun about three months 
ago using natural uranium, the envoy said, "In the 
new process, a new fuel plate is produced using 20%   
enriched uranium."

Iran names Syria decision-maker as 
Astana meeting wraps up

 A senior Iranian diplomat said that decisions 
for the future of Syria will be made by the 
country’s people and government.
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Leader condoles demise of Palestinian leader 'Ahmed 
Jibril
Leader of the Islamic Revolution Ayatollah Seyyed Ali Khamenei on Thu. expressed his deep 
condolences on the death of Secretary-General of Popular Front for the Liberation of Palestine 
'Ahmed Jibril'.The condolence message of the Leader is read as follows,I offer my deep 
condolences on the death of tireless and indefatigable Palestinian Resistance leader Mr. 'Ahmed 
Jibril' to the Palestinian people, all activists in the field of Palestinian struggles as well as all 
elements of the Resistance Front in the West Asian region.This brave and hard-working leader 
spent his life fighting for his oppressed Palestinian people and his homeland 'Palestine'.I ask 
the God Almighty to bestow him a great reward and pray him a divine mercy and forgiveness. 
May his soul rest in eternal peace.  The Popular Front for the Liberation of Palestine - General 
Command announced the death of its Secretary-General, Ahmad "Abu Jihad" Jibril, who passed 
away on Wednesday in a hospital in Syrian capital Damascus.

Date of 7th round of JCPOA talks not set yet
According to a senior Russian diplomat the date of the beginning of the seventh round of 
the Vienna talks aimed at JCPOA revival isn’t set yet.
"The date of the beginning of the seventh round of the #ViennaTalks on #JCPOA isn’t set 
yet", Russian Permanent Representative to the International Organizations in Vienna 
said in a Thursday tweet."After the Presidential elections, #Iran needs more time for 
preparations", Mikhail Ulyanov said, adding, "It’s normal. However, today’s uncertainties 
do not meet any country’s interests."The sooner the talks resume the better, he noted.Iran 
has already held six rounds of talks with JCPOA participants known as the P4+1 with the 
aim of salvaging the JCPOA in the Austrian capital of Vienna. Tehran has insisted that it 
would resume full compliance with the deal after the full removal of the sanctions that the 
previous US administration under Trump illegally imposed on Tehran after its unilateral 
and illegitimate withdrawal from the JCPOA in May 2018. 

The main decision 
for resolving the 
Syrian issues 
should be taken 
by the country’s 
people and 
government, he 
highlighted.
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Raeisi, Rouhani, 
Ghaani condole 
demise of Abu 
Jihad
 In separate messages, 
p r e s i d e n t - e l e c t 
Ebrahim Raeisi, 
Iranian President 
Hassan Rouhani, 
and IRGC Quds 
Force Commander 
Brigadier General 
Esmail Ghaani 
condoled the demise 
of Palestinian leader 
Ahmed Jibril.
In a message on 
Thursday, IRGC Quds 
Force Commander 
Brigadier General 
Esmail Ghaani 
condoled the demise 
of Palestinian 
leader Ahmed 
Jibril, to leaders of 
Popular Front for 
the Liberation of 
Palestine - General 
Command.Hailing the 
role of Ahmed Jibril 
in creating the nature 
of Resistance, Ghaani 
said, "He was one of 
the founders of the 
Axis of Resistance 
who spent all his 
efforts to serve 
this front."Iranian 
President Hassan 
Rouhani also 
condoled the demise 
of Ahmed Jibril in a 
message, considering 
him a figure who 
devoted his entire 
honorable life to 
defending the cause 
of the oppressed 
Palestinian nation 
and strengthening the 
Resistance Front.
Abu Jihad was one of 
the true loyalists to the 
Palestinian cause and 
a true supporter of 
the Axis of Resistance, 
Iranian president-
elect Ebrahim Raeisi 
said in a message 
while expressing his 
condolences over the 
demise of prominent 
Palestinian Resistance 
Leader Ahmad Jibril.
The Popular Front 
for the Liberation of 
Palestine - General 
Command announced 
the death of its 
Secretary-General, 
Ahmad Abu Jihad 
Jibril, who passed 
away on Wednesday in 
a hospital in the Syrian 
capital Damascus.
Ahmed Jibril, a 
Palestinian leader 
born in 1938, founded 
the Popular Front 
for the Liberation of 
Palestine - General 
Command, because 
of his belief in the 
"armed struggle to 
liberate Palestine."
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Iran's representative in the 16th round of talks on Syria, 
known as the Astana Process, Aliasghar Khaji stressed that any 
humanitarian aid to Syria must be through its government with 
respect to the national sovereignty and territorial integrity of this 
country.At the end of the talks held in Nur-Sultan, Kazakhstan, 
Khaji told the Russian news agency RIA Novosti that the main 
decision to resolve the Syrian issue should be made by the 
government and people of the country.He noted that during the 
tripartite meeting on the final statement of the committee, Iran's 
views were consistent.The Iranian official said everybody should 
remember that the participants are not in the talks "to make 
decisions" on Syrian issues but to offer their points of view to help 
the Syrian government and people to make the final decision.  
The situation in Syria, the activities of the Syrian constitutional 

committee in Geneva, international aids and some measures such 
as the exchange of prisoners, the release of hostages were among 
the topics of the talks.
At the end of the 16th round of talks on Syria, known as the Astana 
Process, on Thursday, Iran, Russia, and Turkey announced in a 
joint statement that they will continue their cooperation until the 
complete eradication of the ISIS and other terrorist groups in Syria.
The talks began in Nur-Sultan on July 7 with the participation of 
the Syrian government and the Syrian armed opposition groups 
began.Delegations from Iran, Russia, and Turkey also participated 
in the Astana Process as guarantor states.
High representatives of the United Nations (UN), Jordan, Lebanon, 
and Iraq were present as observers at the talks which aimed at 
stabilizing the war and political crisis in Syria.

The 
talks started in 2017, by 

Russia, Turkey and Iran, to provide an international 
forum for negotiation and consensus-building for the opposing 
factions in Syria.In a joint statement issued on Thursday, the three 
countries called for full implementation of the agreements and 
maintaining stability in Idlib, IRNA reported.

News

Iran: Any assistance to Syria must respect its national sovereignty
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Abdezadeh joins Spain’s Ponferradina
 Iranian goalkeeper Amir Abedzadeh has left Portugal’s Maritimo for Spain’s Ponferradina that plays 
in Segunda Division.
No detail of the contract has been revealed yet.
Reacting to the transfer, iconic footballer Ahmad Reza Abedzadeh, father of Amir, wished success for 
his son. “I congratulate you son for you are getting closer to your dreams. You entered a better league in 
Spain where you always aimed. I have no doubt that you will shine in Spain with your efforts and God’s 
help and achieve your goals. Good luck,” he wrote in an Instagram post.
Iran national team’s goalkeeper had joined Maritimo in 2017. Abedzadeh started his professional 
career in Orange County SC in the United States in 2011 and after a year he joined Iranian giants 
Persepolis.
The 28-year-old goalie was a member of Team Melli in the 2018 FIFA World Cup in Russia.

The South Korean 
government has imposed 
a strict semi-lockdown on 
the Seoul metropolitan 
area as it went under 
fourth wave of Covid-19, 
with daily infections 
reaching record highs.
The ‘Level 4’ social 
distancing rules – the 
most restrictive under 
South Korean public 
health guidelines – 
were announced on 
Friday for Seoul and the 
neighboring densely 
populated Gyeonggi 
Province and Incheon. 
The decision was taken 
following a meeting of 
officials from several 
governmental agencies 
chaired by Prime 
Minister Kim Boo-kyum, 
Yonhap news agency 
reported.
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Speaking at the conclusion of the 
intra-Afghan talks in Tehran, involving 
delegations representing the Kabul 
government and the Taliban, Zarif 
commended both sides for making peace 
and the relief of Afghan people a priority in 
their negotiations.
“Courage in peacetime is more important 
that courage in war, because one should 
show altruism and indulgence for the sake 
of peace, abnegate maximum demands, and 
pay attention to the other side’s demands, 
particularly in these negotiations that there 
is no other (third) party, as the two sides are 
brothers and are in the pursuit of peace and 

calm for the Afghan nation,” Zarif stated.
He further noted that the Islamic Republic 
of Iran will always be ready to facilitate the 
continuation of intra-Afghan talks in any 
shape desirable to the participating parties.
The Afghan nation, which has been 
suffering from miseries for 40 years, has 
the right to oppose war, the top Iranian 
diplomat added.
Zarif called on the Afghan delegations 
to seize the opportunity, end the war in 
Afghanistan as soon as possible, and bring 
about development for the Afghan people.
The talks hosted by the Foreign Ministry 
of Iran ended on Thursday with a 
6-clause statement, in which the parties 
acknowledged the threats of prolonged 
war in Afghanistan and the consequent 
damages to their country.
They also agreed in the statement that 
war is not a solution to the problems of 
Afghanistan and called for collective efforts 
to achieve a political and peaceful solution.

But we know heavy elements were first produced 
not long after the Big Bang, when the Universe 
was really young. Back then, not enough time had 
passed for neutron star mergers to have even 
occurred. Thus, another source was needed to 
explain the presence of early heavy elements in 
the Milky Way.
The discovery of an ancient star SMSS J2003-
1142 in the Milky Way's halo — which is the 
roughly spherical region that surrounds the 
galaxy — is providing the first evidence for 
another source for heavy elements, including 
uranium and possibly gold.
David Yong, Academic, Research School 
of Astronomy and Astrophysics, Australian 
National University and Gary Da Costa, Emeritus 
Professor of Astronomy, Australian National 
University, say:
In our research published in Nature, we show 
the heavy elements detected in SMSS J2003-
1142 were likely produced, not by a neutron star 
merger, but through the collapse and explosion 
of a rapidly spinning star with a strong magnetic 
field and a mass about 25 times that of the Sun.
We call this explosion event a "magnetorotational 
hypernova".
It was recently confirmed that neutron star 
mergers are indeed one source of the heavy 
elements in our galaxy. As the name suggests, 
this is when two neutron stars in a binary system 
merge together in an energetic event called 
a "kilonova". This process produces heavy 
elements.
However, existing models of the chemical 
evolution of our galaxy indicate that neutron 
star mergers alone could not have produced the 
specific patterns of elements we see in multiple 
ancient stars, including SMSS J2003-1142.
SMSS J2003-1142 was first observed in 2016 
from Australia, and then again in September 
2019 using a telescope at the European Southern 

Observatory in Chile.
From these observations, we studied the star's 
chemical composition. Our analysis revealed 
an iron content roughly 3,000 times lower than 
the Sun's. In other words, SMSS J2003-1142 is 
chemically primitive.
The elements we observed in it were likely 
produced by a single parent star, just after the 
Big Bang.
The chemical composition of SMSS J2003-1142 
can reveal the nature and properties of its parent 
star. Particularly important are its unusually high 
amounts of nitrogen, zinc and heavy elements 
including europium and uranium.
The high nitrogen levels in SMSS J2003-1142 
indicate the parent star had rapid rotation, 
while high zinc levels indicate the energy of the 
explosion was about ten times that of a "normal" 
supernova — which means it would have been 
a hypernova. Also, large amounts of uranium 
would have required the presence of lots of 
neutrons.
The heavy elements we can observe in SMSS 
J2003-1142 today are all evidence that this 
star was produced as a result of an early 
magnetorotational hypernova explosion.
And our work has therefore provided the first 
evidence that magnetorotational hypernova 
events are a source of heavy elements in our 
galaxy (alongside neutron star mergers).
But how do we know it wasn't just neutron star 
mergers that led to the particular elements we 
find in SMSS J2003-1142? There's a few reasons 
for this.
In our hypothesis, a single parent star would 
have made all the elements observed in SMSS 
J2003-1142. On the other hand, it would have 
taken much, much longer for the same elements 
to have been made only through neutron star 
mergers. But this time wouldn't have even existed 
this early in the galaxy's formation when these 
elements were made.Also, neutron star mergers 
make only heavy elements, so additional sources 
such as regular supernova would had to have 
occurred to explain other heavy elements, such 
as calcium, observed in SMSS J2003-1142. This 
scenario, while possible, is more complicated and 
therefore less likely.

Iran Always Ready to Facilitate Intra-Afghan 
Talks: Zarif

New Type of Space Explosion 10 Times More 
Energetic Than A Supernova Found

Until recently it was thought neutron star mergers were 
the only way heavy elements (heavier than zinc) could 
be produced. These mergers involve the mashup of the 
remnants of two massive stars in a binary system.

Foreign Minister of Iran Mohammad Javad Zarif called 
on the Afghan delegations attending a two-day round of 
peace talks in Tehran to push for an end to the war in their 
country, expressing Iran’s readiness to pave the way for the 
continuation of negotiations in any form possible.

It was recently 
confirmed that 
neutron star 
mergers are 
indeed one 
source of the 
heavy elements 
in our galaxy. 
As the name 
suggests, this 
is when two 
neutron stars in 
a binary system 
merge together 
in an energetic 
event called 
a "kilonova". 
This process 
produces heavy 
elements.

Zarif called 
on the Afghan 
delegations 
to seize the 
opportunity, 
end the war in 
Afghanistan as 
soon as possible, 
and bring about 
development for 
the Afghan people.

Spectators to Face 
Olympic Ban As Tokyo 
COVID Emergency 
Declared: Report
 Olympic organizers are set to 
ban all spectators from the Tokyo 
Games, the Asahi newspaper has 
reported, as Japan’s prime minister 
declared a state of emergency in the 
host city.
If confirmed, the ban on spectators 
would mark the latest blow to the 
troubled Olympics, delayed by a 
year because of the pandemic and 
plagued by a series of setbacks, 
including massive budget 
overruns. A formal decision will be 
reached later on Thursday.
Prime Minister Yoshihide Suga said 
Tokyo’s fourth state of emergency 
would begin on Monday – 11 days 
before the Games open – and end 
on 22 August, two days before 

the start of the Paralympics, The 
Guardian reported.
Tokyo reported 920 new infections 
on Wednesday. That compares 
with 714 last Wednesday and is 
the highest total since 1,010 were 
reported on 13 May. It announced 
896 new cases on Thursday.
“Taking into consideration the 
effect of coronavirus variants and 
the need to prevent infections from 
spreading to the rest of the nation 
again, we need to strengthen our 
countermeasures,” Suga said. 
“Given the situation, we will issue a 
state of emergency for Tokyo.”
Weeks of quasi-emergency 
measures targeting Tokyo’s 
night-time economy have failed 
to prevent the latest wave of cases. 
The government will reimpose an 
unpopular ban on serving alcohol 
at bars and restaurants, which will 
also have to close early.

The emergency declaration 
in Tokyo – the centre of Japan’s 
outbreak for much of the pandemic 
– is an embarrassment for Suga, 
whose handling of the crisis saw 
his party perform badly in Tokyo 
metropolitan assembly elections 
last weekend.
“Politically speaking, having no 
spectators is now unavoidable,” a 
ruling party source told Reuters.
Suga’s insistence that organizer's 
and the International Olympic 
Committee (IOC) will be able to 
stage a “safe and secure” Olympics 
even as cases rise in the host city 
could further anger voters just 
a few months out from a general 
election.The IOC and the Tokyo 
2020 organizing committee said 
last month that attendances would 
be capped at 50% of a venue’s 
capacity, or a maximum of 10,000 
people.



تعیین تکلیف قیمت بلیت هواپیما در جلسه امروز
در هفته های گذشته، شرکت های هواپیمایی بدون مصوبه قانونی و دریافت مجوز از شواری عالی هواپیمایی 
کشوری، اقدام به افزایش قیمت بلیت هواپیما کردند و تا کنون نیز این گرانفروشی آن ها ادامه دارد اما به نظر 
می رسد امروز در جلسه شواری عالی هواپیمایی کشوری تکلیف ایرلاین های متخلف و قیمت بلیت هواپیما 

مشخص می شود.
قیمت بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی از اویل تیر ماه افزایش پیدا کرد و مسئولان وزارت راه و شهرسازی و 

سازمان هواپیمایی کشوری بارها هشدار دادند و تهدید کردند که این قیمت ها باید از سوی شرکت های هواپیمایی 
اصلاح شود اما این اتفاق بعد از گذشت بیست روز نیافتاده و همچنان این وضعیت ادامه دارد  و خبری از معرفی متخلفان 

و برخورد قضایی با آن ها که پیش از این مسئولان هشدار داده بودند، نیست.
در این میان ایرلاین ها که به نظر از شرایط کنونی سوء استفاده کردند و حاضر به پاسخگویی هم نیستند با قیمت های جدیدشان بلیت 

پروازهای داخلی را به مردم می فروشند. و به عنوان مثال همچنان قیمت بلیت پرواز تهران-مشهد برای امروز )شنبه ۱۹ تیر ماه( که باید تا سقف 
۷۷۱ هزار و ۲۰۰ تومان فروخته شود تا یک میلیون و ۷۸ هزار و ۵۰۰ تومان به مردم عرضه می شود و تا کنون نه کسی دلیلی برای این افزایش قیمت 

عنوان کرده و نه توضیحی برای برخورد نکردن با این افزایش قیمت غیرقانونی!

دامداران در فروش هرکیلوشیرخام حدود ۲هزارتومان ضرر می کنند
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران گفت: قیمت تمام شده شیرخام برای دامداران ۶۹۲۵تومان است 
اما میانگین فروش شیرخام در کشور ۴۹۰۰ تومان است. این یعنی دامداران در هرکیلو شیرخام حدود ۲۰۰۰ 

تومان ضرر می کنند.
اخیرا تصاویری و ویدیوهایی در فضای مجازی منتشر شده که برخی از دامداران در اعتراض به پایین بودن نرخ 

مصوب شیرخام، شیرهایشان را دور ریختند. این دامداران می گویند که تامین علوفه به دلیل خشکسالی بسیار 
سخت شده است و  قیمت علوفه، یونجه و ... در بازار  آزاد نیز بسیار گران است و با توجه به این گرانی ها دولت باید 

نرخ مصوب شیرخام را اصلاح کند.
در این راستا و در پاسخ به این سوال که آیا جلسات اصلاح قیمت شیرخام به نتیجه رسیده است یا خیر، احمد مقدسی_ رئیس 

هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران به ایسنا گفت: در تلاش هستیم که در جلسات کارشناسی و با ارائه آنالیز قیمتی، دولت را به اصلاح قیمت مصوب 
شیرخام متقاعد کنیم و امیدواریم که این جلسات به زودی به نتیجه برسد.

وی ادامه داد: قیمت تمام شده شیرخام برای دامداران به ازای هرکیلو شیر ۶۹۲۵ تومان است اما میانگین فروش شیرخام در کشور کیلویی۴۹۰۰ 
تومان است. این یعنی دامداران در هرکیلو شیرخام حدود ۲۰۰۰ تومان ضرر می کنند.
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گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

انتشار چنین اخباری 
به صورت ناگهانی 

و دفعتی، شوک 
جدیدی را به بازار 

سرمایه وارد می کند؛ 
یعنی علاوه بر اینکه 

به صنعت آسیب 
می رساند، به روند 

عملکرد و سودآوری 
صنایع مجاور و آن 

دسته از صنایعی که 
در بورس حضور فعال 

دارند، آسیب وارد 
می کند

اقتصاد ایران
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حمام خون در بازار 
ارزهای دیجیتالی!

همه ارزهای دیجیتالی مهم به شدت 
ریزش کردند.

به گزارش سی ان بی ســی، اظهارات 
سناتور بانفوذ آمریکایی در نقد ارزهای 
دیجیتالــی باعث وحشــت معامله 
گران از اتخاذ رویکرد سختگیرانه تر 
در آمریکا نســبت به رمزارزها شده 
اســت. الیزابت وارن- از سناتورهای 
ارشد دموکرات- در نامه خود به گری 
گنسلر- رییس کمیسیون بورس و 
اوراق بهادار آمریــکا- با انتقاد از عدم 
وجود قانــون گــذاری در این حوزه 
گفته است نوسانات بسیار بالا در بازار 
رمزارزها در نهایت ثبات همه بازارهای 
مالی را به خطر میاندازد و باید فکری 

به حال آن کرد.  
بعد از محدودیت های شــدید بانک 
مرکزی و دولت چین علیه فعالیت های 
مرتبط با رمزارزها، اکنون استخراج 
کنندگان به دنبال یافتن مقاصد جدید 
هستند. قزاقســتان، کانادا و آمریکا 
به اصلی ترین مقاصد جذب ماینرها 
تبدیل شده اند و انتظار می رود با از 
ســرگیری فعالیت آن ها، به تدریج 
شاهد بهبود ضریب سختی استخراج 
بیتکوین باشیم. برخی از تحلیلگران 
توانایی بیتکوین برای شکستن سقف 
۴۰ هزار دلاری در کوتاه مدت را بعید 
می دانند. یک مقام ارشد آمریکایی در 
اظهار نظری کم سابقه ای از بیتکوین 
حمایت و مردم را تشویق کرده است تا 
در این رمزارز سرمایه گذاری کنند. 
سینتیا لامیس- ســناتور جمهوری 
خواه از ایالت وایومینگ- با بیان اینکه 
حدود ۱۰۰ هــزار دلار در این رمزارز 
ســرمایه گذاری کرده است، از مردم 
خواست تا بخشــی از پس انداز خود 
را برای دوران بازشستگی تبدیل به 
بیتکوین کنند. او گفته است که اکنون 

پنج بیتکوین در اختیار دارد.
مجموع ارزش بــازار جهانی ارزهای 
دیجیتالــی در حال حاضــر ۱۳۸۰ 
میلیارد دلار برآورد می شود که این 
رقم نســبت به روز قبل ۵.۶۷ درصد 
کمتر شده است. در حال حاضر ۵۰ 
درصد کل بازار ارزهــای دیجیتالی 
در اختیار بیت کوین و ۱۷ درصد در 
اختیار اتریوم اســت. بیت  کوین ۱۲ 
سال پیش توســط گروه گمنامی از 
معامله گران بر بستر بلاک چین ایجاد 
شد و از سال ۲۰۰۹ معاملات اولیه آن 

شکل گرفت.  

ایسنا
خـــبـــر
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فــولاد و ســیمان تأثیر 
بسزایی در تالار شیشه ای 
دارند و محدود کردن تولید 
و فعالیت این بخش لطمه 
زیادی به نرخ محصولات و 
رنج قیمتی این دو گروه در 
بورس دارد. در حال حاضر 
و با توجه به بازارهای جهانی اســتقبال 
قابل توجهی از ســیمان و فــولاد در بازار 
سرمایه می شود و حتی میزان عرضه اولیه 
شرکت های سیمانی به بالاترین حد خود 
رسیده است. در وهله نخست این موضوع 
محدودیت برق می تواند قیمت محصولات 
فولادی و سیمانی را در بازار آزاد و بورس 
ناهماهنگ کند و این ناهماهنگی میزان 
سودآوری شرکت ها و سهامداران این دو 

گروه را به خطر بیندازد.
صنعت فــولاد جزو چند صنعتی اســت 
که مصرف برق بالایــی دارد. در صنعت 
فولاد، به ازای هر تن تولید فقط در بخش 
ذوب، هزار کیلو ساعت مصرف برق دارد؛ 
به عبارتــی در کل زنجیره فــولاد حدود 
۱۵۰۰ گیگا ساعت برق مصرف می کند. در 

کوتاه مدت، هیچ راهی برای کاهش مصرف 
برق در صنعت فولاد وجود ندارد. تنها راه 
کاهش مصرف برق در صنعت فولاد، تغییر 
کوره های ذوب به کوره بلند است که این 
اقدام هم بسیار هزینه بر و زمان بر است و هم 
نیازمند زغال سنگ است و درزمینه تأمین 
زغال سنگ کک شو هم مشکلاتی وجود 
دارد که اصلًا راهکار مناسبی برای صنعت 
فولاد نیســت. ادغام واحدهای تولیدی 
کوچک تر به منظور کاهــش هزینه های 
انرژی نیز پروســه ای چندین ساله است 
که حتی در صورت اجرا، درنهایت موجب 
کاهش ۱۰ درصدی مصــرف انرژی برق 
خواهد شد. کل ساختار صنعت فولاد )و 
بعضی از صنایع دیگر در کشور ما( بر پایه 
انرژی برق و گاز ایجادشــده اینکه حالا از 
صنایع انتظار صرفه جویی در مصرف برق 
داشته باشیم، بی مفهوم است. فعالیت یک 
مجموعه فولادی با ۱۰ درصد ظرفیت برق، 
یعنی اختلال جدی درروند تولید و کاهش 
شدید حجم تولید در شرکت های بزرگ 
به ۳۰ درصد ظرفیت واقعی و توقف کامل 
خطوط تولید در واحدهــای کوچک تر! 
راه اندازی یک کوره فولادی نیازمند قدرت 
برق است و ۱۰ درصد ظرفیت برق فقط 
جوابگوی سیســتم های خنک کننده و 
برخی تجهیزات است . در چنین شرایطی، 
یا باید کلًا کوره ها را خامــوش کرد یا در 
شــرکت های بزرگی کــه چندین کوره 
دارند )مثلًا فولاد مبارکه اصفهان ۸ کوره 

۲۰۰ تنی در اختیــار دارد(، حدود ۲ تا ۳ 
کوره فعال باشند! با چنین وضعیتی قطعاً 
سودآوری شرکت ها افت می کند و چه بسا 
برخی شرکت ها وارد فاز زیان شوند! یکی 
از فعالین حوزه فولاد در خصوص معضل 
بی برقی برای »تعادل« نوشت: ما هم قبول 
داریم که درزمینه تأمین برق دچار معضل 
شده ایم و باید با همکاری هم، این مشکل را 
کمرنگ تر کنیم. به همین دلیل هم انجمن 
فولاد ایران پیشنهاد دارد به جای کاهش 
ظرفیت برق شرکت ها به نحوی که تولید را 
مختل کند، برنامه حجم برقی که در صنعت 
فولاد می تواند مورداســتفاده قرار بگیرد، 
در اختیار انجمن فــولاد ایران قرار بگیرد 
تا انجمن، با برنامه ریزی عادلانه شرایطی 
فراهم کنــد که کارخانجــات فولادی بر 
اساس سهمیه برقی که مجاز به استفاده از 
آن هستند، به صورت نوبتی کار کنند. یعنی 
هر واحد تولیدی، مثلًا یک هفته با تمام 
ظرفیت کار کند و بعد مقطعی، کلًا تولید 
را تعطیل کند و به بازســازی و تعمیرات 
دوره ای بپردازد. در ایــن صورت، امکان 
فعال کردن کوره ها هــم در بعضی روزها 
وجود دارد و مشــکلات، اندکی کاهش 

خواهد یافت.

   نقش قطع فولادی ها روی تابلو
مهدی بیات منش، تحلیلگر بازار سرمایه 
با اشــاره به ابلاغیه روز سه شنبه شرکت 
توانیر مبنی بر قطع برق کارخانجات فولاد 

و سیمان گفت: انتشــار چنین اخباری 
به صورت ناگهانی و دفعتی، شوک جدیدی 
را به بازار سرمایه وارد می کند؛ یعنی علاوه 
بر اینکه به صنعت آســیب می رساند، به 
روند عملکرد و سودآوری صنایع مجاور و 
آن دسته از صنایعی که در بورس حضور 
فعال دارند، آسیب وارد می کند و طبیعی 
است که بازار ســرمایه نیز نسبت به آنها 
واکنش نشــان می دهد. وی با تأکید بر 
ضرورت توجه هر چه بیشتر مسوولان و 
تصمیم سازان به نحوه نگارش ابلاغیه ها 
و دستورالعمل های اثرگذار بر بازار سرمایه 
افزود: بازار سرمایه نسبت به خبرهایی که 
بر صنایع بورسی اثرگذار هستند، به طور 
طبیعی واکنش نشان می دهد؛ بنابراین 
با توجه به شــرایط فعلی بازار سهام، باید 
تدابیری اندیشــیده شود که تصمیمات، 
تا حد امکان با واحدهای تولیدی بورسی 

که ازجمله بازیگران جدی بورس هستند، 
هماهنگ شده تا در بازار سرمایه، کمترین 
تأثیر منفی را بر جای بگذارد.  بیات منش 
بابیان اینکه در حال حاضر، دستورالعملی 
در بازار ســرمایه وجود نــدارد که برای 
تصمیم گیــران محدودیــت ایجاد کند، 
تصریح کرد: باید دســتورالعملی در بازار 
سرمایه اجرایی شود که محدودیت هایی را 
برای افراد تصمیم گیر در کشور ایجاد نماید 
تا تصمیمات آنها، بر روی بازار سرمایه تأثیر 

منفی نگذارد.
وی درباره تدابیری که می توانست به جای 
قطع برق صنایع مادر کشور، در دستور کار 
قرار بگیرد، گفت: ابتدا باید دید که میانگین 
مصرف برق فولادی هــا طی مدت قبل از 
قطعی برق چقدر بوده و آیا افزایش مصرف 
آنها صحت دارد یا خیر؛ ضمن اینکه باید 
میزان مصارف را مدیریت کرد نه اینکه با 

اتخاذ راه ساده، یعنی قطع برق، هم تولید و 
هم بازار سرمایه را دچار شوک کرد. انتظار 
می رود جلسه ای مشترک بین تولیدی ها، 
مقامات سازمان بورس و مسوولان وزارت 
نیرو برگزار شود تا بتوان با همراهی تمامی 
بخش ها و با کمترین آســیب به صنایع و 
بازار ســرمایه، مدیریت مصرف برق را به 

انجام رساند.
این تحلیلگر بازار سرمایه بابیان اینکه طی 
هشت ماهه گذشته، بازار سرمایه حساسیت 
خود نســبت به اخبار را تا حدود زیادی 
ازدست داده اســت، گفت: اکنون بازار در 
حال ریکاوری است؛ اگرچه ممکن است 
حساسیت کمتری به اخبار داشته باشد، 
ولی باید مدیریت لازم صــورت گیرد تا 
آسیبی به روند رو به رشــد بازار سرمایه 
وارد نشود؛ چراکه تأمین مالی بخش مولد 

اقتصاد باید از طریق بورس صورت گیرد.

بررسی وضعیت بازار سهام پس ابلاغیه جدید توانیر؛ 

شوک جدید برای تالار شیشه ای
چند وقتی می شود که بازار سرمایه روند صعودی به خود گرفته 
است و روز سه شنبه را می توان یک روز طلایی در معاملات سال 
جاری دانست اما؛ طی روز مذکور شرکت توانیر با مصوبه ای جدید 
انگیزه خریدوفروش را از بورس بازان گرفت و در آخرین روزکاری 

هفته تنها شاهد رشد 0.07 درصد شاخص کل بازار بودیم.

خودرو

کارنامه
گـــزارش

با بدفروش ترین 
ماشین های زیر ۳00 
میلیون آشنا شوید

بازار خودرو ایران طی یکی 
دوسال گذشــته، همواره 
درگیر تورم شــدید بوده 
است و در شرایط تورمی هم فروختن کالاها 
چندان سخت نیست، چرا که اغلب مشتریان با 
آگاهی از ضرر خرید دیرهنگام، دل به دریا زده 
و هر کالایی را برای حفظ سرمایه خود خریداری 
می کنند، اما طی یکی دو ماه گذشته که روند 
بازار به سمت کاهش قیمت تغییر کرده است، 
شاهد چرخش به سمت رکود سنگین در بازار 
هستیم، در چینن شرایطی مشتری دارای پول 
نقد، دست بالا را در بازار دارد و با صبر و حوصله 
سعی می کند تا بهترین کالا را با کمترین قیمت 
ممکن خریداری نماید. اینجاست که مسئله 
بدفروش بودن خودروها می تواند برای مالکین 
بسیار مشکل ساز شود و در این مقاله نیز قصد 
داریم تا درست به سراغ چنین خودروهایی 
برویم و چند نمونه از خودروهای بدفروش زیر 

۳00 میلیون  در بازار را به شما معرفی کنیم.

    ۱. هافی لوبو

در ســال ۱۳۸۹ پس از توقف عرضه فولکس واگن 
گل توسط خودروســازان بم که در پی خروج برند 
فولکس واگن از بازار ایران رخ داده بود، مســئولین 
گروه صنعتی کرمان خودرو تصمیم گرفتند تا در یک 
اقدام به یاد ماندنی به سراغ عرضه یک هاچ بک عجیب 
 و  غریب از سرزمین چین بروند، این خودرو مدل لوبو 
از گروه خودروسازی هافی نام داشت که طراحی غیر 
معمول خود را از یکی از محصــولات گروه طراحی 

مشهور پنین فارینا به عاریت گرفته بود.
حالا نیز معدود مالکان این خودرو با مشکلاتی برای 
تامین قطعات یدکی این خودرو مواجه اند و طبیعتا 
فروش هافی لوبو نیز در بازار دست دوم به هیچ عنوان 

ساده نیست.

   ۲. لیفان ۵۲0 )سری اول(

لیفان ۵۲۰ در ایران بــه دو مدل قبل از فیس لیفت 
و بعد از فیس لیفت دسته بندی می شود که در این 
مورد خاص، منظور ما بیشــتر مدل اولیه و قبل از 
فیس لیفت است که در شمار بسیاری کمی توسط 
گروه کرمان خودرو به بازار وارد شد و با انتقاد سنگین 
مشتریان مواجه شد، عملکرد ضعیف ترمزها، سنگینی 
کلاچ و هماهنگ نبودن موتور و گیربکس از جمله 
مشــکلاتی بودند که باعث شــدند کرمان موتور به 
سرعت نسبت به ارائه نسخه فیس لیفت شده لیفان 
۵۲۰ به بازار اقدام کند که تقریبا فاقد ضعف های مدل 
اولیه بود، البته بازهم مشکلاتی مانند ورود زیاد صدای 
موتور به کابین یا نامشخص بودن شرایط ایمنی بدنه 
در تســت تصادف، به قوت خود باقی ماند و حالا نیز 
نمونه های دســت دوم این خودرو در بازار با مشکل 

تامین قطعات و عدم محبوبیت مواجه اند.

   ۳. رانا )سری اول(

نیمه دهه ۸۰ بود که ایران خودرو با معرفی محصول 
تازه خود به نــام پژو ۲۰۶ آریان یــا همان پژو ۲۰۶ 
صندوق دار از مالکیت پلتفرم این خودرو )نســخه 
صندوق دار از پژو ۲۰۶( و امکان صادرات آن سخن 
گفت و چندی بعد نیز پروژه معرفی یک خودرو تازه 
برای جایگزینی با پیکان از دست رفته رسما استارت 
خورد. هرچند در ابتدا قرار بود تا نســخه های بدون 
آپشن و ســاده تندر ۹۰ نقش جایگزینی پیکان را 
ایفا کنند، اما به ســبب پیچیدگی های مدیریتی و 
ســخت گیری های رنو در داخلی ســازی قطعات، 
در نهایت این پــروژه جای خود را بــه معرفی یک 
نسخه ارزان سازی شــده از ۲۰۶ صندوق دار داد که 
در نهایت رانا نام گرفت. اما برخلاف تصورات اولیه و 
برنامه ریزی ها، رانا چنــدان هم خودرو ارزان قیمتی 
از آب در نیامد و با اختلافی چند میلیونی به رقیبی 
مستقیم برای پژو ۲۰۶ صندوق دار بدل شد، حال آنکه 
به سبب ارزان سازی های انجام شده، کیفیت قطعات 
بکار رفته در داخل کابین به وضوح کمتر از ۲۰۶ بود 
و به سبب حذف شدن عایق های کابین نیز، صدای 

پیشرانه با وضوح بالایی به درون کابین راه می یافت.

   ۴. بسترن بی ۵0 )سری اول(

همزمــان بــا دور قبلــی تحریم ها بود کــه گروه 
خودروسازی بهمن در پی خروج مزدا از بازار ایران، 
تصمیم گرفت تا به خودروسازان چینی روی خوش 
نشان دهد و از میان تمام این خودروسازان نیز، بسترن 
به سبب سابقه همکاری با مزدا برای حضور در بازار 
ایران انتخاب شد، اما نخستین میوه این همکاری، 
چیزی نبود جز بسترن B۵۰ که به شکل همزمان از 
پلتفرم خودروهای مزدا و موتور ساخت فولکس واگن 
نیرو می گرفت و چندان محصول هماهنگی از آب در 
نیامده بود. این مساله در کنار عرضه بسیار کم شمار 
این خودرو در بازار و ناشناخته بودن آن، باعث شد تا 
بســترن بی ۵۰ به محصولی ناموفق و کم فروش در 
بازار ایران مبدل شود، البته بهمن خودرو به سرعت 
نسخه فیس لیفت همین خودرو را با طراحی اصلاح 
شده )به خصوص در نمای جلو( و با استفاده از موتور 
۱.۸ لیتری مزدا روانه بازار کرد که به سبب تبلیغات 
گسترده و هماهنگی بهتر، توانست سهم مناسبی را 

از بازار تصاحب کند.

   ۵. ام جی ۵۵0

در میــان خودروهــای وارداتی به کشــورمان نیز 
نمونه های بد فروش بسیاری وجود دارند که عمدتا به 
خودروهای کم تیراژی مربوط می شوند که با کمبود 
قطعات و لوازم یدکی مواجه اند، اما از میان تمام این 
خودروها، قطعا ام جی ۵۵۰ یکی از جذاب ترین هاست 
که به سبب بدنه نسبتا بزرگ، گیربکس اتوماتیک، 
آپشن های رفاهی و موتور توربو پر قدرتش، در نگاه 
اول خودروی جذابی به نظر می رســد، اما باز هم به 
دلیل تیراژ کم عرضه و جایگزین شدن با ام جی ۶ در 
سال های بعدی، نمی تواند در بازار دست دوم سربلند 
کند! نکته مهم در خصوص خودروهای توربو اینکه، 
پیشرانه این خودروها به سبب حساسیت به کیفیت 
بنزین و روغن، بیشــتر از موتورهای فاقد توربو در 
معرض آسیب دیدگی قرار دارد و همین مساله باعث 
می شود تا خرید یک خودرو دست دوم کم تیراژ چینی 

با موتور توربو، با ریسک زیادی همراه باشد.

بازار

قیمت جدید لامپ کم مصرف
آنچه در زیر می آید جدول قیمت روز انواع لامپ های کم مصرف در سطح بازار تهران است؛
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 متعهد به مسئولیت
 اعتماد به نفس بالا، فعال و پرانرژی

 داشتن سابقه کار مرتبط حداقل 3 سال
 آشنا به بازاریابی مویرگی و ویزیت داروخانه ها

 حقوق اداره کار + پورسانت
09132159815

jobghaem121@gmail.com

مهندس عمران،  تمام وقت
  جهت دفتر فنی

  آشنایی کامل با ورد و اکسل، تدبیر تکسا
  آشنایی کامل جهت صورتجلسات و صورت وضعیت 

نویسی و کلیم
  با رزومه کاری در پــروژه های عمرانی مخصوصا خط 

انتقال آب
از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 

به واتس اپ زیر ارسال نمایند.
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

)Whatsapp( 09132004606

شرکت معتبر پخش مواد غذایی کیاپخش
نیروی  انباردار آقا

آشنا به حسابداری
  حداکثر سن35

نیروی  بازاریابی و  فروش حضوری
  خانم و اقا

   منطقه صنعتی دولت آباد
45838949 ،09120572311

کارشناس حسابداری بازرگانی آقا،  تمام وقت
  تحصیلات حداقل فوق دیپلم حسابداری

  آشنا به مسائل حسابداری و بازرگانی
  حقوق توافقی

 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 
به واتس اپ زیر ارسال نمایند.

لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.
  محل کار : بهارستان

)Whatsapp( 09134604714

  سالندار آقا
نیروی  آشپزخانه آقا )فیش خوان(

جهت کار در  رستوران
حقوق توافقی+ بیمه 

 محدوده  چهارباغ بالا        09138242838

استخدام یک شرکت معتبر صنعتی در اصفهان
** کارشناس ایمنی صنایع

** نقشه کش صنعتی
**  باغبان
** نگهبان
** انباردار 

  مزایا: حقوق و مزایا طبق قانون اداره کار +اضافه کاری 
+بیمه +سرویس

 آدرس: شهرک صنعتی محمودآباد
fac@sgpasargad.com

09131945405

استخدام نیروی  خانه داری )خانم( در هتل ملک  
 آدرس:خیابان هشت بهشت غربی.چهارراه ملک.ملک 

شمالی.هتل ملک
 مراجعه به صورت مراجعه حضوری از ساعت 18 الی 19

32648725

  کارمند تلفنی فروش  خانم با روابط عمومی عالی
  جهت فروش  لوازم خانگی

  به صورت تلفنی ) ترجیحا با دوسال سابقه(
  حقوق اداره کار +سرویس 
 یک ساعت تایم استراحت 

 ساعت کار 8 تا 4.30
 word. کار با  کامپیوتر ،  آشنایی به اکسل 

آدرس -شهرک صنعتی جی
09120913693

 ** کارگر ساده 
**صندوقدار

** کانتر
    بیمه + سرویس برگشت  

   محدوده شیخ صدوق         09174505714

کارشناس امور اداری،  تمام وقت
  پنج سال سابقه کار

  تسلط به نرم افزارهای مالی،اداری
  تسلط به اکسل

  فایلینگ و طبقه بندی اطلاعات
  آشنایی با اصول نگارش اداری و ثبت درخواست ها

apdnajafi@gmail.com :ارسال رزومه

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

  کارگر ساده آقا
 جهت کار در فروشگاه  مواد شیمیایی
  خیابان مسجد سید 09132072109

کسب و کار
شنبه 19 تیر 1400  | شمـاره 824
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

دعوت دانش بنیان ها برای توسعه حوزه های پایین دستی مس
 صندوق نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری برای »شناسایی فناوران، شرکت های دانش بنیان و   های فعال 

در حوزه های پایین دستی مس« جهت توسعه این صنعت فراخوان داد.
فراخوان »شناسایی فناوران، شرکت های دانش بنیان و   های فعال در حوزه های پایین دستی مس« از سوی 
صندوق نوآوری وشکوفایی و با هدف توسعه صنایع پایین دستی مس شامل فویل های مسی، سیم های مسی 

اندود شده، کلدهای با مس، شبکه های مسی برای صنعت آبزی پروری، اجزا و قطعات ساخته شده از مس در 
تجهیزات فتوولتائیک، تیوب های مسی مورد استفاده در صنایع بزرگ فلزی)ویژه فولادسازی(، قطعات مسی 

برای کاربرد در خودروهای برقی و سایر محصولات مبتنی بر آلیاژهای پیشرفته مسی منتشر شد.
روابط عمومی  صندوق نوآوری وشکوفایی، فناوران، شرکت های دانش بنیان و   هایی که در هر یک از حوزه های بالا دارای »سابقه 

پژوهشی و طرح های قابل اجرا«، »دانش فنی« یا محصول هستند، می توانند در این فراخوان شرکت کرده و پس از ارزیابی و تایید صندوق 
نوآوری، از خدمات مشورتی و تسهیل گری نوآوری و شکوفایی برای توسعه، تجاری سازی و تولید انبوه محصول خود استفاده کنند.

شرکت در این فراخوان برای همه علاقمندان )اعم از دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه ها، اعضای هیات علمی  دانشگاه ها و پژوهشگاه ها، 
مخترعان، شرکت های دانش بنیان، فناور، استارت آپ ها و ...( آزاد و رایگان است.

فولادهای نیم سخت با دو 
حالت عملیات حرارت پذیر 

و معمولی قابل تولید هستند 
و می توانند پس از انجام همه 

مراحل در کارخانجات تولید ورق 
فولادی)به صورت نوار باریک( و 
یا به صورت محصول کلاف سرد 

در اختیار مشتریان قرار گیرد

،،
اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
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استارت آپ های بیمه؛ راه حل نوآورانه برای صنعت بیمه

به تازگی بیمه مرکــزی با تصمیمــی باورنکردنی همه 
اســتارت آپ های بیمه را متعجب کرد. استارت آپ ها یا 
سامانه های فروش آنلاین بیمه، نوید دولت الکترونیک در 
صنعت بیمه هستند. این سامانه ها بارها و بارها نیز در محافل مختلف خبری، مورد 
حمایت و تشویق بیمه مرکزی قرار گرفته بودند و امیدوارانه تلاش های خود را 

دنبال می کردند. ناگهان بخشنامه بیمه مرکزی، آن ها را در مسیر متوقف کرد.

در حالی که بیمه مرکزی نوید حمایت های همه جانبه خود را با ارائه تسهیلات به شرکت های 
فروش آنلاین بیمه داده بود، در خرداد ماه ۱۴۰۰، بخشنامه ممنوعیت فعالیت استارت آپ های 
بیمه ای فاقد مجوز را صادر کرد. پیرو این بخشنامه، هرگونه همکاری شرکت های بیمه و 
شرکت فروش با بازاریابان بیمه ای بر خط فاقد مجوز از بیمه مرکزی از اول تیر ۱۴۰۰ ممنوع 

اعلام شد.
بیمه مرکزی فرصت یک ماهه اخذ مجوز را برای سامانه های خرید آنلاین بیمه ای در نظر 
گرفته بود که که ۸۰ الی ۹۰ درصد پروســه اخذ مجوز را پیش رفته بودند. ولی متاسفانه 
این موضوع نیز محقق نشد. اما مســاعدت بیمه مرکزی در روند اخذ مجوزها و همراهی با 
استارت آپ های باسابقه و نام آشنا، رویکرد مثبت و تعامل گرایانه تلقی می شود. با توجه به این 
نکته، بیمه دات کام موفق به دریافت مجوز قانونی شد و از جمله معدود استارت آپ های بیمه 

ای مجاز به فعالیت قرار گرفت.

با وجود همه این مســائل، ذکر این نکته حائز اهمیت است که بیمه دات کام 
سال گذشته به دلیل رویکرد بسیار مثبت خود مخصوصا در حوزه مارکتینگ، 
استراتژی و سیاســت ها، حرکت های فرهنگی، رعایت اصول و خط قرمزهای 
صنعت بیمه برای تقدیر به واحد نظارت بیمه مرکزی فراخوانده شد. این شرکت 
دانش بنیان در چارچوب فرآیندها و چارچوب ها در حال حرکت و منتظر تست 
نفوذ سایت بود. به محض آمدن جواب این آزمایش هم سریعا برای اخذ مجوزها 
اقدام کرد؛ لیکن دریافت تاییدیه آزمایش نفــوذ، مقارن با آیین نامه ممنوعیت 
فعالیت کارگزاری های برخط بیمه بود که  همانطور که اشاره شد، در نهایت نیز 
bimeh.com موفق به دریافت مجوز از بیمه مرکزی و رفع ممنوعیت ها گردید. 
باید به این مساله دقت کنیم که با توجه به مسیر برنامه ریزی شده، چه با اطلاع 
رسانی قبلی بیمه مرکزی چه بدون آن، این استارت آپ ها مطمئنا در مسیر اخذ 

مجوزها و پیگیری قانونی فرایندها و بخشنامه ها بوده اند.
شــرکت های دانش بنیان بیمه ای، تکنیک و نوآوری در بستر آنلاین را به عنوان 
شیوه سولوشن محور برای رشد صنعت بیمه سرلوحه کار خود قرار داده اند. این امر 
می تواند نوید حرکت های امیدوارانه به سوی دولت الکترونیک در حوزه بیمه تلقی 
گردد. توجه به استارت آپ های نوپا و بهره گیری از نوآوری های آن ها در چارچوب منافع 
ملی بیمه، گام های  رشد و تعالی اقتصاد دولت الکترونیک هستند. خلق اندیشه، کارآفرینی، 
رشد صنعت بیمه، کسب و کارهای متنوع جدید، فناوری های نوآورانه و ظهور اقتصاد جدید 
مبتنی بر آن، نقطه عطفی است که حمایت های بیمه مرکزی،  پنجره جدیدی به روی آن ها 
در کشور باز می کند. به این ترتیب،  بهره  مندی بیشتری از توسعه در حوزه اقتصاد دانش 

 بنیان بیمه حاصل می شود.
همیشه اول نوآوری خلق شده و بعد متناسب با آن، قوانین تدوین می شوند. نبود قوانین درباره 
حوزه برخط، زمینه پیدایش استارت آپ های بیمه بود. همین نبود قانون در ابتدای مسیر هم 
سنگ اندازی شبکه فروش آفلاین بیمه ای را برای شرکت های دانش بنیان بیمه در پی داشت. 
استارت آپ ها با نگاهی به مسیر استراتژیک خود، مقاومت کرده و سعی به هموار کردن مسیر 
راه حل های اینترنت محور خود داشتند. پس این قدم اول قانون مندی سامانه های برخط 

بیمه، می تواند امیدبخش تلقی گردد.
باید توجه کرد که قبل از این بخشنامه بیمه مرکزی، الزام مجوزها به صورت رسمی اعلام نشده 
بود. به علاوه در برخی موارد، فرایند اخذ مجوزها مشخص نبود. به عنوان مثال، بیمه مرکزی، 
 IIX-Gateway  رسمیت قانونی کارگزاری های آنلاین فروش بیمه را  اخذ مجوز سوئیچ
بیان کرد. برای طراحی این سوئیچ بیمه مرکزی که محل اتصال وب سرویس های شرکت های 
core-provider بیمه ای  واستارت آپ ها هستند، هیچ جلسه فنی، جلسه تحلیل و حتی 

پرزنت اولیه ای تاکنون تشکیل نشده است. موضوعیت چیستی این سوئیچ  و کارکرد آن برای 
استارت آپ های بیمه و راهکارش برای دغدغه های استارت آپ های بیمه ای مشخص نیست. 
چه مواردی در ارتباط با استارت آپ های بیمه    آییی پ ها می تواند وجود داشته باشد که بخواهد 

در معماری  سوئیچ یاد شده لحاظ گردد؟
با توجه به این که وجود اســتارت آپ های بیمه ای الزام و نه انتخــاب در دولت الکترونیک 
است، بنابراین مطالبات شــرکت های آنلاین باید در قاعده و ابعاد درست مشخص گردد. 
ضمنا این مطالبات باید به صورت چهارچوب مدار در تعامل با بیمه مرکزی مورد توجه قرار 
گیرد. سامانه های برخط بیمه، تازه واردان بازار بیمه هستند. طبیعی است که شرکت های 
دانش بنیان با استراتژی ها و قدرت بستر اینترنت خود و سرمایه گذاری های سنگین، قاعده 
خاصی برای بازی خود بطلبند. این سامانه ها با بینش کارآفرینی و درآمدزایی و ایجاد شغل، 
الزامات و تعهداتی متفاوت با شــرکت های آفلاین بیمه دارند. تعهدات سامانه های خرید 
آنلاین بیمه هم از جنس متفاوتی اســت. فرضا هنگامی که یک استارت  آپ فروش آنلاین 
بیمه سرویس ۲۴/۷ در کل روزهای سال ارائه می کند؛ به این مفهوم است که باید با  ساز و کار 
درست، سازماندهی درست، هزینه درست چه به لحاظ منابع انسانی چه به لحاظ زیرساخت ها 
و تجهیزات الکترونیکی و موضوعات زیرساختی و بسترهای ارتباطی وارد میدان شده باشد. 

این امر در قوانین، سیاست گذاری ها و ماموریت های بیمه مرکزی باید لحاظ گردد.
راه حل برون رفت از این تعارض آنلاین و آفلاین صنعت بیمه، نگاه کارشناسانه و صحیح بیمه 
مرکزی به مساله استارت آپ های بیمه ای است. این استارت آپ ها، راه حل جدید و منابع جدید 
را در حوزه کســب و کار وارد کرده اند. می توان این دوره را گذار صنعت بیمه از دوره سنتی 
به دوره جدید اینترنتی تلقی کرد. با تعامل پیش رو و حمایت های بیمه مرکزی، موضوعات 
آنلاین به خوبی برای مرجع قانونگذار و مدیران ارشد توجیه می شود. این امر به هموارسازی 
مسیر و  جایگاه شایسته استارت آپ های بیمه در دولت الکترونیک منجر خواهد شد. این اتفاق 
می تواند کاتالیزور مثبت شناسایی شود تا زیرساخت های فناورانه به درستی با دقت و انسجام 
جایگاه خود را بیابند. تسهیلات نیز باید به صورت صحیح و هوشمندانه ارائه شود تا کارآفرین 

با آسودگی بتواند به ارزش آفرینی خود جامه عمل بپوشاند.
در حوزه بیمه هنوز جای کار زیاد است. این اتفاق شاید بتواند یک تریگر مثبت تلقی شود تا 
زیرساخت های فناورانه بتوانند به درستی جایگاه خود را پیدا کنند. تسهیل به شکل درست 
اتفاق بیفتد. کارآفرین باید آسوده باشد که که اگر قبلا بابت کار اپراتوری و بابت کار عملیات 
باید یک تیم ۵۰ نفره را مدیریت می کرد، اکنون این تعداد را به ۵ نفر برساند و سپس مازاد 
منابع انسانی را به تیم های تحلیل کسب و کار و Developer تزریق نماید تا در نهایت به 
ایجاد ارزش دائمی منجر شود. کار بزرگ لزوما نیازمند تیم بزرگ نیست. لازمه ی همه اینها 

این است که تفکر سیستمی و تفکر خلاق بتواند حرف اول را بزند!

دیجیاتو
گــــــزارش

استارت آپ

با تکیه بر توانمندی متخصصان داخلی صورت گرفت؛

قطع وابستگی به شرکت های خارجی با تولید گرید DC04-C590 نیم سخت در فولاد مبارکه

طراحی و تولید این 
گرید با همت کلیه 
واحدهای فروش، 

فولادسازی، نورد گرم، 
نورد سرد، آزمایشگاه 

و برنامه ریزی محقق 
گردیده که بی شک، 

بدون همکاری 
واحدهای مذکور، کسب 
این موفقیت غیرممکن 

بود

مدیر متالوژی و روش های تولید شرکت فولاد مبارکه 
گفت: در راستای تکمیل سبد محصولات فولاد مبارکه 
و قطع وابستگی به شرکت های خارجی، طراحی و تولید 
گرید DC04-C590 نیم سخت)Semi Hard( با تکیه 
بر توانمندی متخصصان داخلی در شرکت فولاد مبارکه 

محقق گردید.

علیرضا مولوی زاده مدیر 
متالوژی و روش های تولید 
شرکت فولاد مبارکه در 
گفتگو بــا خبرنگار فولاد 
گفت: طراحــی و تولید 
محصــولات جدیــد از 
اســتراتژیک  اهــداف 
فولاد مبارکه می باشــد که در راستای 
تکمیل سبد محصولات فولاد مبارکه 
و قطع وابستگی به شرکت های خارجی 
طراحی محصولات جدید در حوزه های 
مختلف از جمله صنایع خودروسازی 
با تعامل گسترده با مشتریان و نواحی 

تولیدی و پشتیبانی محقق می گردد.

فولادهــای  کاربــرد   
نیم ســخت)Semi Hard( در 

صنایع خودروسازی
 Semi(وی افزود: فولادهای نیم سخت
Hard( در صنایــع مختلفــی نظیر 
صنایع خودروسازی و صنایع الکتریکی 
مورد استفاده قرار می گیرند که اخیراً با 
توجه به شرایط تحریمی به وجود آمده 
در بازار فولاد کشور، تقاضاهای مختلفی 
از چند شرکت قطعه ســاز به شرکت 

فولاد مبارکه واصل گردید.
مدیر متالــوژی و روش هــای تولید 
شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: 
بر اساس این تقاضاها، واحد متالورژی 
و روش های تولید بــا همکاری نواحی 
تولیدی در فولاد مبارکه و به ویژه واحد 
نورد سرد، نســبت به بومی سازی این 
محصول اقدام و موفق بــه تولید این 
 DC04-C590 محصول با عنوان گرید
و با مشــخصات مندرج در استاندارد 

گردید.
وی با بیان این کــه در تولید این گرید 
از عملیات آنیل با سیکل ویژه استفاده 
می شــود، اذعان داشــت: این گرید 
دارای اســتحکام نهایی ۵۹۰ تا 6۹۰ 
مگاپاسکال بوده و دارای سختی ۱۸۵تا 
۲۱۵ ویکرز اســت و کلیه تست های 
آزمایشــگاهی را با موفقیت گذرانده 

است.

   پانچ پذیری مناسب گرید برای 
ساخت قطعات ریز

مولوی زاده تأکید کرد: این گرید به دلیل 
پانچ پذیری مناسب در ساخت قطعات 
ریز با فرم پیچیده به کار می رود و بدون 
مشکل ایجاد پلیســه و پارگی قابلیت 
ویژه ای را داراســت که ایــن فولاد در 
غلاف هایی پلاستیکی جهت جلوگیري 
از ورود خاک، آب، هوا و صدا به داخل 
خــودرو، در صنعــت خودروســازی 

استفاده می شود.
وی بیان داشــت: درون برخي از این 
لاســتیک ها یک نگهدارنده فولادي 
وجــود دارد کــه در شــکل دهي این 
لاستیک نقش ایفا مي کند؛ این محصول 
علاوه بر تســت های آزمایشگاهی در 
کارخانه مشــتریان اســتفاده شده و 

تأییدیه  های لازم را اخذ کرده است.
مدیر متالــوژی و روش هــای تولید 
شــرکت فولاد مبارکه ضمن قدردانی 
از حمایت های معــاون بهره برداری در 
راستای توسعه محصولات جدید تأکید 
کرد: طراحی و تولید این گرید با همت 
کلیه واحدهای فروش، فولادســازی، 
نورد گرم، نورد ســرد، آزمایشــگاه و 
برنامه ریزی محقق گردیده که بی شک، 
بدون همکاری واحدهای مذکور، کسب 

این موفقیت غیرممکن بود.

   فروش محصول به صورت کلاف 
سرد

علیرضا ناصری کارشــناس متالورژی 
و روش هــای تولیــد شــرکت فولاد 

مبارکه نیز در این خصــوص تصریح 
کرد: فولادهای نیم سخت با دو حالت 
عملیات حرارت پذیــر و معمولی قابل 
تولید هستند و می توانند پس از انجام 
همه مراحل در کارخانجات تولید ورق 
فولادی)به صورت نــوار باریک( و یا به 
صورت محصول کلاف سرد در اختیار 

مشتریان قرار گیرد.

وی عنوان داشت: بسته به میزان عناصر 
آلیاژی و کاربرد مــورد نظر، می توان 
بر روی این محصــولات انواع مختلفی 
از عملیات هــای حرارتی و مکانیکی را 
انجام داد؛ فولادهای نوارباریک تحت دو 
 EN10132 و EN10139 استاندارد

تولید می شوند.
کارشــناس متالــورژی و روش های 

تولید شــرکت فــولاد مبارکه تصریح 
کرد: محصولات مندرج در اســتاندارد 
EN10139 فولادهــای ســخت و 
نیم سخت)Semi Hard( را شامل 
می شود که تا پیش از این به طور کامل 

از خارج از کشور وارد می شده است.

 Semi(تولید فولادهای نیم سخت 
Hard( با ضخامت 0.5 میلی متر

بهزاد بهادرانی مدیر ناحیه نورد ســرد 
شــرکت فــولاد مبارکه نیــز در این 
رابطه گفت: گرید DC04-C590 از 
 )Semi Hard(گریدهای نیم سخت
محسوب می شود و با توجه به این که 
 Semi(گریدهای سخت و نیم سخت
Hard( اصولاً در نورد مشــکل تولید 
دارند، این گرید با آنالیز مناسب که نورد 
آن به راحتی صورت می  گیرد، طراحی 
شــده اما محصول فول هارد خروجی 
تاندم میل با عملیات آنیل با ســیکل 
خاص و در حالــت تنش گیری و بدون 
آنیل کامل به خــواص مکانیکی مورد 
نظر این محصول به صورت کلاف سرد 

با ضخامت ۰.۵ میلی متر تولید شــده 
و در کارخانه مشــتری به صورت نوار 

باریک درمی آید.
مدیر ناحیه نورد ســرد شرکت فولاد 
مبارکه خاطرنشــان کــرد: این گرید 
کاربردهــای متعــددی در صنایــع 
مختلــف دارد از جملــه در صنایــع 
الکتریکی)ســاخت قطعــات کلیــد 
و پریز( و نیــز در قطعات مــورد نیاز 
خودروســازان)قطعات ریز با اشکال 
پیچیده که نیاز بــه پانچ پذیری بدون 
ایجاد ترک در زاویه های قطعه تولیدی 

دارند( به کار می رود.
وی در پایان یادآور شــد: کلیه مراحل 
تولید نورد سرد شــامل اسیدشویی، 
درصد کاهش ضخامــت در تاندم میل 
اســکین پاس و خطوط اصلاح با رویه 
متعارف ســایر گریدهای نورد سردی 
تولید شده است اما در عملیات آنیل که 
بعد از تاندم میل صورت می گیرد، صرفاً 
تنش گیری انجام می شود و مشابه سایر 
محصولات نورد سرد آنیل کامل انجام 

نمی گیرد.
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